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Nepredajné          XXX. ročník

4/2023

Od vyhlásenia Slovenského národ-
ného povstania a prvých bojov uply-
nulo už 79. rokov. 

Medzi prvé boje patrili tie, ktoré pre-
biehali v našich horách. Mladí muži z 
Francúzska, svojím postojom a od-
hodlaním obetovať svoj vlastný život 
v boji proti nepriateľovi a za mierovú 
budúcnosť, sú našim stálym vzorom. 
Im všetkým bol postavený tento pa-
mätník a my sa stále snažíme zacho-
vať spomienku na ich hrdinstvo.

Dňa 25. augusta 2023 o 15.00 hod 
sa uskutočnili Spomienkové oslavy 

79. výročia Slovenského národného 
povstania. 

Podujatie na vŕšku Zvonica orga-
nizoval Žilinský samosprávny kraj v 
spolupráci s obcou Strečno a oblast-
ným výborom SZPB v Žiline.

Pietneho aktu sa zúčastnili pred-
stavitelia ŽSK, veľvyslanectiev, od-
bojových organizácií, samospráv a 
občania, ktorí sa poklonili pamiatke 
padlých z radov francúzskych par-

Oslavy 79. výročia SNP
tizánov a vzdali tiež úctu všetkým, 
ktorí bojovali v II. svetovej vojne. Na 
úvod sme si vypočuli príhovor sta-
rostu obce Strečno, za francúzske 
veľvyslanectvo na Slovensku vystúpil 
s prejavom pán Pascal Le Deunff a za 
ŽSK predsedníčka ŽSK Erika Jurinová.

Predseda ObV SZPB Juraj Drotár 
uviedol retrospektívu udalostí SNP a 
taktiež apeloval na odkaz povstania.

Úvodnú báseň od Milana Rúfusa- 
Modlitba za Slovensko predniesla Nela 
Prataková a o sprievodný program 
sa postarala spevácka skupina Je-
sienka. Odzneli hymny Francúzska a 
Slovenska. Demokracia a mier nie sú 
v dnešnej dobe samozrejmosťou, a 
preto by sme mali dbať, aby sa stali tr-
valými hodnotami v úcte k tým, čo za 
tieto hodnoty bojovali a padli aj v SNP.
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   5. ZASADNUTIE OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA V STREČNE
Dňa 16.8.2023 sa uskutočnilo 
5. zasadnutie OZ. Zúčastnení: staros-

ta obce, poslanci OZ, hlavný kontrolór 
obce, zapisovateľka Ing. Ivana Tavačo-
vá. Ospravedlnený: Ivan Melo.

1.Otvorenie
Starosta konštatuje, že OZ je uzná-

šaniaschopné. Uznesením č.62/A volí 
overovateľov zápisnice v zložení: 
PhDr. Mária Beháňová, p. Ján Trnovec. 
Hlasovanie: za-8, proti-0, zdržal sa-0, 
neprítomní-1. Uznesením č. 62/B volí 
členov návrhovej komisie v zložení: 
Ing. Július Ilovský, p. Beáta Badiban-
gová. Hlasovanie: za-8, proti-0, zdržal 
sa-0, neprítomní-1. Uznesením č.63  
schvaľuje program 5.zasadnutia OZ. 
Hlasovanie: za-8, proti-0, zdržal sa-0, 
neprítomní-1.

2. Oboznámenie sa s konceptom 
nového územného plánu

Obec Strečno obstaráva nový územ-
ný plán obce od r. 2020. Vychádza zo 
schváleného zadania a zahŕňa predo-
všetkým potreby rozšírenia individu-
álnej ale aj hromadnej bytovej výstav-
by. Momentálne je v štádiu konceptu, 
ktorý predstavil Ing. arch. Vladimír 
Barčiak. Koncept má niekoľko variant, 
ktoré sa dajú aj kombinovať. 

Koncept územného plánu obce bude 
zverejnený na pripomienkovanie ve-
rejnosti na dobu 60 dní a rovnako sa 
predloží aj VÚC a Okresnému úradu. 
V tejto lehote sa uskutoční aj verejné 
zhromaždenie, na ktorom sa budú 
môcť občania vyjadriť k Územnému 
plánu obce a následne sa zapracujú 
pripomienky a stanoviská. Odborne 
spôsobilá osoba vypracuje optimálny 
variant riešenia územného plánu, kto-
rý bude spracovaný v návrhu územ-
ného plánu. Po zapracovaní pripomie-
nok a stanovísk, OZ schváli územný 
plán obce formou VZN obce, ktorým 
sa vyhlasuje záväzná časť obce. 

Schválený územný plán obce je sme-
rodajným podkladom na územné 
rozhodovanie a na vypracovanie do-
kumentácie stavieb. Uznesením č. 64 
OZ berie na vedomie koncept nového 
územného plánu obce Strečno. 

Hlasovanie: za-8, proti-0, zdržal sa-
0, neprítomní-1 

3. Informácia ohľadne nadstavby 
MŠ

Dňa 27.8.2021 obec podala žiadosť 
o NFP na projekt Rozšírenie kapacity 
MŠ - prístavba, nadstavba a stavebné 
úpravy, pričom hodnota stavebných 
prác bola  632 488,56 € s DPH. 

V predchádzajúcom období prešla 
budova Materskej školy rekonštruk-
ciou - projekt Zníženie energetickej 
náročnosti budovy MŠ. Udržateľnosť 
tohto projektu je 5 rokov. V novom 
projekte by došlo k zmene - odstráne-
nie tepelnej izolácie zo steny a strechy. 

Na základe tejto skutočnosti obec 
požiadala SIEA o povolenie tejto zme-
ny, ktorá má vplyv na merateľné uka-
zovatele. Stanovisko je potrebné na 
to, aby sa mohlo nadviazať na projekt 
Rozšírenie kapacity MŠ - prístavba, 
nadstavba a stavebné úpravy. 

Dňa 8.3.2023 bola zmena schválená, 
o čom bola obec dňa 13.3.2023 infor-
movaná. V zmysle posúdenia zmeny 
bola časť výdavkov vynaložených na 
zateplenie budovy a strechy vyhodno-
tená ako neoprávnená. Na to, aby obec 
dostala ďalšiu nenávratnú finančnú 
výpomoc je potrebné, aby vrátila z 
predchádzajúceho projektu sumu 17 
172,72 €. 

Po súhlase SEIA, obec začala s proce-
som verejného obstarávania. Predpo-
kladaná hodnota zákazky nesmie byť 
staršia ako pol roka, preto obec dala 
vypracovať rozpočet projektantovi, 
ktorý predložil novú predpokladanú 
výšku zákazky na 748 799,05 € 

s DPH, čo zodpovedá približne in-
dexácii cien vo výške cca 20 %, na kto-
ré je obec oprávnená podať žiadosť o 
dofinancovanie z NFP do 14.09.2023.  
Na stavebné práce boli predložené 2 
ponuky. 

Uchádzač prvý v poradí bol požiada-
ný o doručenie potrebných dokladov, 
ktoré do stanoveného dátumu nedo-
ložil, preto bol vylúčený. Bol oslovený 
ďalší v poradí a rovnako nedoložil do 
stanoveného termínu doklady. Vzhľa-
dom k tejto skutočnosti sa verejné 
obstarávanie na stavebné práce mu-
selo zrušiť a vyhlásiť novú súťaž dňa 
31.05.2023. 

Obec požiadala riadiaci orgán pre 
IROP o predĺženie lehoty na podanie 
verejného obstarávania na kontrolu.

K novej výzve boli k verejnému ob-
starávaniu predložené 2 ponuky, prvý 
v poradí ERPOS spol. s r. o. vo výške 
738 056,92 € s DPH, ktorý však ne-
predložil požadované doklady. Ná-
sledne bol oslovený druhý v poradí - 3 
Energy SK s.r.o. s ponukou vo výške 
869 983,42 € s DPH, ktorý predložil 
všetky požadované doklady. 

Následne s ním obec uzavrela Zmlu-
vu s odkladným účinkom, tzn. staveb-
né práce sa môžu začať až po vykona-
ní kontroly verejného obstarávania. 

Vzhľadom na krátkosť času dokon-
čenia celého projektu do 31.12.2023 
bolo riadiacim orgánom IROP odpo-
ručené podpísať dodatok k Zmluve o 
dielo, kde by sa zrušil odkladný úči-
nok a s prácami by sa mohlo začať 
ihneď s tým, že obec môže niesť ur-
čité riziko korekcie. Víťazný uchádzač 
predložil ponuku vyššiu o cca 130 000 
€ ako obec môže získať z NFP. 

Starosta vyzval zástupcov spoloč-
nosti 3 Energy SK s.r.o., aby ju predsta-
vili, jej doterajšie zákazky a ozrejmili 
harmonogram prác. Na stavebných 
prácach vedia začať od budúceho 
týždňa, teda po prevzatí staveniska, 
s dodržaním časových termínov majú 
skúsenosti predovšetkým zo stavieb 
pre kórejské spoločnosti. 

Počas rozpravy poslancov sa riešilo 
či rátajú s prácami počas prevádzky 
MŠ, kde je potrebné zohľadniť po-
obedňajší spánok detí, či disponujú 
dostatočnou kapacitou zamestnancov, 
existujúcej rezervy na splnenie časo-
vej realizácie stavby a pod. 

Navrhlo sa kontrolovať stavebné 
práce podľa schváleného časového 
harmonogramu na mesačnej báze, na-
koľko všetky práce musia byť do kon-
ca roku 2023 kompletne zrealizované, 
v opačnom prípade nebude projekt 
refundovaný. 

Uznesením č. 64 OZ súhlasí so za-
čatím stavebných prác projektu Roz-
šírenie kapacity MŠ – prístavba, nad-
stavba a stavebné úpravy i napriek 
zvýšeným výdavkom oproti pôvodne 
schválenému projektu. 

Hlasovanie: za- 8, proti-0, zdržal sa-
0, neprítomní- 1.

4. Rôzne
A) Žiadosť o nájom pozemku – samo-

obslužný predaj sviečok na cintoríne
Dňa 10.8.2023 bola na obec Streč-

no doručená žiadosť Ing. Stanislava 
Jendrišáka zo Zborova nad Bystricou 
o prenájom pozemku na miestnom 
cintoríne z dôvodu umiestnenia sa-
moobslužného predajného automatu 
na náplne do kahancov. Ide o automa-
ty, ktoré sú samostojace, mechanické, 
jednoduché na obsluhu a nepotrebujú 
elektrickú energiu. Žiada o dobu náj-
mu 10 rokov prípadne na najdlhšie 
možné obdobie. 

Uznesením č. 66 OZ schvaľuje 
umiestnenie predajného automatu 
na sviečky v areáli nového cintorína 
na dobu 10 rokov so sadzbou dane za 
predajné automaty v zmysle aktuálne 
platného VZN. Hlasovanie: za- 8, pro-
ti-0, zdržal sa-0, neprítomní- 1.
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B) Schválenie návratnej krátkodobej 

finančnej výpomoci OPS
Dňa 16.08.2023 obec obdržala žia-

dosť od spoločnosti OPS s.r.o. Strečno. 
Z dôvodu neustáleho rastu cien drev-
nej štiepky a potreby ju kúpiť vopred 
do zásoby naraz, žiada obec o finanč-
nú výpomoc. OPS s. r. o. Strečno žiada 
o krátkodobú finančnú výpomoc so 
splatnosťou do 30.06.2024. Hlavný 
kontrolór obce predniesol súhlasné 
stanovisko a odporučil predložený 
návrh pre OPS Strečno schváliť. 

Uznesením č. 67 OZ schvaľuje v 
zmysle §11 ods. 4 písmena a) a b) 
Zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 
zriadení v znení neskorších zmien a 
doplnkov poskytnutie návratnej bez-
úročnej finančnej výpomoci spoloč-
nosti OPS Strečno s. r. o. vo výške 10 
000 € so splatnosťou do 30.06.2024 
z rozpočtu obce 2023. Hlasovanie: za- 
8, proti-0, zdržal sa-0, neprítomní- 1.

Pripomienky poslancov
p. Ján Trnovec 
- informoval sa o stave kotolne ZŠ, 

starosta uviedol, že momentálne je 
podaná žiadosť o príspevok na od-
stránenie havarijného stavu na Minis-
terstve školstva SR, prebieha verejné 
obstarávanie s podmienkou sprevádz-
kovania kotolne do 20 pracovných dní. 
V prípade, že ministerstvo neschváli 
príspevok na odstránenie havarijné-
ho stavu, obec vyčlení prostriedky z 
vlastného rozpočtu. 

PhDr. Mária Beháňová
- informovala sa o odpovedi na žia-

dosť p. Juraja Muráňa na preloženie 
miestneho rozhlasu pri jeho dome - 
starosta požiadal konateľa OPS Streč-
no o overenie technických možností

- informovala sa ako riešiť poža-
dované dokladovanie na pripojenie 
elektrickej energie pozemku na Ka-
mennom - starosta uviedol, že nie je 
potrebné to riešiť individuálne, na-
koľko celý projekt rieši projekčná 
spoločnosť, s ktorou má obec uzatvo-
renú zmluvu aj na inžiniering. 

p. Beáta Badibangová 
- informovala o stave Komunitného 

plánu obce

- pozvala poslancov Obecného zastu-
piteľstva na oslavy SNP a zároveň aj 
Ľekvárové hody, ktoré obec usporiada 
25.08.2023

p. Marek Hanuljak 
- informoval sa o dočasnom osvet-

lení na ulici Nábrežná - osadenie stĺ-
pov bez betónových pätiek priamo do 
zeme - konateľ OPS Strečno ozrejmil, 
že sa informoval u dodávateľa o po-
stupe osadenia a následne tak stĺpy 
boli osadené

- informoval sa o používaní konvek-
tomatu v kuchyni MŠ 

Mgr. Iveta Tarabová
- nadviazala na informáciu ohľadne 

fungovania kuchyne MŠ a problémy v 
ŠJ. Apelovala na stretnutie sa s riadite-
ľom ZŠ a riaditeľkou MŠ, na nasledujú-
com zasadnutí OZ, kde by sa rozobrali 
potreby financovania a fungovania v 
nasledujúcom školskom roku 

Uznesením č. 68 OZ berie na vedo-
mie podnety a pripomienky poslan-
cov. Hlasovanie: za-8, proti-0, zdržal 
sa-0, neprítomní-1.

               Zapísala: Ing. Tavačová

Na základe predchádzajúcej výzvy 
občanom, vlastniacich pozemky v lo-
kalite Kamenné, po ich súhlase, boli 
prostredníctvom obce doručené žia-
dosti  na SDD (Stredoslovenská dis-
tribučná, a.s.) za účelom zriadenia el. 
prípojky k jednotlivým pozemkom.

Na základe týchto žiadostí, je doručo-
vané vlastníkom pozemkov stanovisko 
SDD s tým, že je potrebné k žiadostiam 
predložiť doplňujúce podklady. Mnohí 
sa dopytujete, čo s tým, nakoľko na 
doplnenie podkladov určila SDD leho-
tu 60 dní. K uvedenému uvádzame, že 
zástavbovú štúdiu a umiestnenie bu-
dúcich komunikácii s rozdelením zele-
ného pásma a chodníka, ako aj vrátane  
geometrického plánu rieši  projekčná 
kancelária, s ktorou má obec zmluvný 
vzťah. Podklady, ktoré požaduje SDD 
od vlastníkov pozemkov, budú  spo-
ločne doplnené za všetkých, ktorých 
žiadosti boli doručené SDD.

Okrem riešenia el. prípojok, momen-
tálne prebiehajú činnosti a rokovania 
s vedením spoločnosti SEVAK, ktoré 
súvisia s odkanalizovaním nehnu-
teľností na novovzniknutých pozem-
koch. Prvotný návrh riešil odvedenie 
odpadových vôd z celej IBV do ČSOV 
Strečno 2. To by však znamenalo veľké 
násypy pod navrhovanými miestny-

mi komunikáciami a následne násypy 
na novovzniknuté parcely pod pláno-
vanými RD. Po prerokovaní proble-
matiky a technických možností, bolo 
dohodnuté prepracovanie návrhu rie-
šenia odkanalizovania. Tieto podklady 
boli zaslané aj projektantovi ciest, aby 
mohol navrhnúť dažďové vpuste na 
komunikáciach a dopracovanie daž-
ďovej kanalizácie.

Tiež prebiehajú stretnutia a konzul-
tácie na SPP, kde sa rieši možnosť fi-
nancovania plynofikácie danej oblasti. 
SPP však neposkytuje túto možnosť, 
dostať územie do dlhodobého plánu 
a vybudovať infraštruktúru plynu. 
Preto bola spracovaná ročná spotreby 
plynu na rodinné domy a bola podaná 
žiadosť o investičný zámer. SPP sa na 

základe prepočtu vyjadrí, či je kapaci-
ta distribučnej siete v blízkosti posta-
čujúca a lokalizuje bod pripojenia. Ná-
sledne predložíme žiadosť o vydanie 
technických podmienok a pripraví sa s 
SPP zmluva, kde budú stanovené tech-
nické a obchodné podmienky.

Vzhľadom na možné problémy s vy-
sokou hladinou spodnej vody v danej 
lokalite, je potrebné sa jednotlivými 
profesiami (kanalizácia – splašková aj 
dažďová, voda, plyn, cesty) detailnej-
šie zaoberať.

Tak, ako bolo na začiatku uvedené, 
netreba doplnenie podkladov k pripo-
jeniu do distribučnej siete riešiť indi-
viduálne, ale obec to bude zabezpečo-
vať spoločne za všetkých žiadateľov.

      Dušan Štadáni, starosta obce

   Oznam k IBV Kamenné
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V júni oslavoval krásne životné jubileum 95 rokov pán Pavol 
Chovančík, bývalý pán riaditeľ našej základnej školy. 

V mene obce sme mu boli spolu s pani matrikárkou zabla-
hoželať. Vitálny pán „riaditeľ“ je stále plný elánu a životnej 
energie. Pri posedení si zaspomínal aj na časy dávne. Teší sa 
zo svojej rodiny, z vnúčat, pravnúčat. 

V dobrom závidíme tú jeho vitalitu a zo srdca prajeme ešte 
veľa pevného zdravia, šťastia, lásky v kruhu rodiny a hlavne 
nech ho ten životný optimizmu ešte dlho neopúšťa. 

                                   Beáta Badibangová, zástupkyňa starostu

Životné jubileum

Predseda NR SR rozhodnutím č. 
204/2023 Z. z. vyhlásil voľby do Ná-
rodnej rady Slovenskej republiky a ur-
čil deň ich konania na sobotu 30. sep-
tembra 2023 od 07.00 h do 22.00 h.

Volič (občan SR, ktorý najneskôr v 
deň konania volieb dovŕši 18 rokov 
veku) môže voliť v obci svojho trva-
lého pobytu v príslušnom volebnom 
okrsku, alebo v ktoromkoľvek voleb-
nom okrsku na základe hlasovacieho 
preukazu.

Obec Strečno má dva volebné okrs-
ky:

Okrsok č. 1: ulice: 1. mája, 28. ok-
tóbra, Hradná, Kamenná, Kováč-
ska, Lesná, Partizánska, SNP, Za zá-
hradami, Lipová, M. Ilovského, 26. 
apríla, Cintorínska, Francúzskych 
Partizánov, Zlatné – Volebná miest-
nosť: Kultúrny dom Strečno, Sokolská 
487/34, Strečno 

Okrsok č. 2: ulice: Mládeže, Sokol-
ská, Záhradná, Čsl. Brigády, Škol-
ská, Športová, Nábrežná – Volebná 
miestnosť: Základná škola Slovenské-
ho národného povstania Strečno, Mlá-
deže 289, Strečno

Volič je povinný po príchode do vo-
lebnej miestnosti preukázať okrsko-
vej volebnej komisii svoju totožnosť 
predložením občianskeho preukazu, 
v prípade ak mu bol vydaný hlasovací 
preukaz, predloží spolu s občianskym 
preukazom hlasovací preukaz, ktorý 
mu komisia odoberie.Potom komisia 
vydá voličovi hlasovacie lístky a obál-
ku. Prevzatie potvrdí volič podpisom.

V osobitnom priestore určenom 
na úpravu hlasovacích lístkov volič 
vyberie jeden hlasovací lístok toho 
kandidujúceho subjektu, ktorému 
sa rozhodol odovzdať svoj hlas. Ten-
to hlasovací lístok môže bez ďalšej 
úpravy vložiť do obálky, alebo na vy-

branom hlasovacom lístku môže volič 
zakrúžkovaním poradového čísla kan-
didáta vyznačiť, ktorému kandidátovi 
dáva prednosť. Volič môže zakrúž-
kovať poradové číslo najviac štyroch 
kandidátov. 

Volič je povinný odložiť nepoužité 
alebo nesprávne upravené hlasovacie 
lístky do nádoby nepoužitých hlaso-
vacích lístkov.

Volič, ktorý nemôže sám upraviť hla-
sovací lístok pre zdravotné dôvody, 
má právo vziať so sebou do priesto-
ru určeného na úpravu hlasovacích 
lístkov inú spôsobilú osobu, takouto 
osobou nemôže byť člen okrskovej 
volebnej komisie. 

Volič, ktorý sa nemôže dostaviť do 
volebnej miestnosti zo závažných, naj-
mä zdravotných dôvodov, má právo 
požiadať obec a v deň konania volieb 
okrskovú volebnú komisiu o vykona-
nie hlasovania do prenosnej volebnej 
schránky. Volič, ktorý nebude môcť 
voliť vo volebnom okrsku, v ktorého 
zozname voličov je zapísaný, môže 
požiadať obec svojho trvalého poby-
tu o vydanie hlasovacieho preukazu. 
Obec na základe žiadosti voličovi vydá 
hlasovací preukaz. Hlasovací preukaz 
oprávňuje voliť v ktoromkoľvek vo-
lebnom okrsku. Volič môže požiadať o 
vydanie hlasovacieho preukazu:

a) osobne najneskôr posledný 
pracovný deň pred konaním volieb v 
úradných hodinách obce (prípadne 
prostredníctvom splnomocnenej oso-
by),

b) v listinnej podobe alebo elek-
tronicky tak, aby žiadosť o vydanie 
hlasovacieho preukazu bola doručená 
obci najneskôr 8. 9. 2023. 

Žiadosť musí obsahovať údaje o vo-
ličovi: meno a priezvisko, rodné číslo, 
štátnu príslušnosť, adresu trvalého 

pobytu, korešpondenčnú adresu na 
ktorú obec doručí hlasovací preukaz, 
prípadne údaje o osobe ktorá hlasova-
cí preukaz prevezme (meno, priezvis-
ko a číslo občianskeho preukazu). Pri 
strate alebo odcudzení hlasovacieho 
preukazu obec voličovi nový hlasovací 
preukaz nevydá.

Zoznam politických strán, politic-
kých hnutí a koalícií, ktoré podali kan-
didátnu listinu pre voľby do NR SR 
2023: 

1 Pirátska strana – Slovensko, 
2 PRINCÍP, 3 Progresívne Slovensko, 

4 SPOLOČNE OBČANIA SLOVENSKA, 
5 OĽANO A PRIATELIA: OBYČAJNÍ ĽU-
DIA (OĽANO), NEZÁVISLÍ KANDIDÁTI 
(NEKA), NOVA, SLOBODNÍ A ZODPO-
VEDNÍ, PAČIVALE ROMA, MAGYAR 
SZÍVEK a Kresťanská únia a ZA ĽUDÍ, 
6 Komunistická strana Slovenska, 

7 Maďarské fórum, Občianski demo-
krati Slovenska, Za regióny, Rómska 
koalícia, Demokratická strana, 

8 Vlastenecký blok, 9 Modrí, Most 
– Híd, 10 SPRAVODLIVOSŤ, 11 Slo-
venské Hnutie Obrody, 12 Sloboda a 
Solidarita, 13 SME RODINA, 14 MySlo-
vensko, 15 Slovenská národná strana, 
16 SMER - sociálna demokracia, 

17 HLAS - sociálna demokracia, 
18 SZÖVETSÉG - Magyarok. Nemze-

tiségek. Regiók. | ALIANCIA - Maďari.
Národnosti. Regióny, 19 SRDCE vlas-
tenci a dôchodcovia - SLOVENSKÁ 
NÁRODNÁ JEDNOTA, 20 SDKÚ - DS - 
Slovenská demokratická a kresťanská 
únia – Demokratická strana, 

21 Kotlebovci - Ľudová strana Naše 
Slovensko, 22 Demokrati, 23 Kresťan-
skodemokratické hnutie, 24 KARMA, 
25 REPUBLIKA

Bližšie informácie o voľbách získate 
na stránke MV SR https://www.minv.
sk/?volby-nrsr

Voľby do Národnej rady Slovenskej republiky 2023
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Zlatá svadba
Pred 50. rokmi si podali ruky a sľúbili, že čokoľvek dobré 

i zlé príde, budú znášať spolu a jeden druhému pomáhať 
manželia Jarolím a Terézia Melovci, ktorí dňa 17.8.2023 
oslávili zlatú svadbu. 

Pri tejto príležitosti sme im boli s p. starostom zablahože-
lať. Jubilujúcim manželom prajeme do ďalšieho života ešte 
dlhé roky šťastného spolužitia naplneného láskou, zdra-
vím, šťastím a spokojnosťou.

                                       Beáta Badibangová, zástupkyňa starostu

Máriino pozvanie

Sú chvíle, kedy výpoveďou blízke-
ho človeka ostaneme zaskočení. Takú 
chvíľu som prežil nedávno na Sviatok 
nanebovzatia Panny Márie, keď mi po 
skončení sv. omše jeden z farníkov po-
vedal: „Vieme, že ste veľký mariánsky 
ctiteľ, ale ešte nikdy ste neprispeli do 
Hlásnika s témou Božia Matka. Pokoj-
ne by ste mohli čitateľom odovzdať i tú 
vašu dnešnú kázeň.“ Dlho som neváhal, 
a tak, milí čitatelia, oslovený touto vý-
zvou vám tentoraz ponúkam marián-
sku tému. 

Jednou z najťažších chvíľ v našom 
živote je smrť matky. Byť pri jej zo-
mieraní, vyprevádzať ju na poslednej 
ceste pozemského života je ťažké. A 
predsa nie rovnako ťažké. Pretože ak 
tá matka bola dobrá, obetavá, zbož-
ná,  tak jej život nemôže prehrať. V tej 
chvíli by sme mali mať nielen  smú-
tok v našom vnútri, čo je prirozené, 
ale aj radosť prameniacu z nádeje, že 
taký život musí prerásť v najväčšiu, 
definitívnu, večnú odmenu. V dnešný 
sviatok máme pred naším duchovným 
zrakom odchod matky z tohto sveta, 
matky nie dvoch, troch, piatich detí, 
ale matky celého ľudstva, matky kaž-
dého z nás. Ukončenie jej pozemského 
života máme prežívať nie ako čosi bo-
lestné, ale ako niečo veľmi slávnostné. 
Veď keď život dobrej matky nemôže 
prehrať, tak v prípade Božej matky to 
znamená, že nielen nemô

prehrať, ale ani nemôže skončiť tak, 
ako končia naše životy.  

Sv. Ján Damascénsky napísal: „Je 
správne, aby Všemohúci, ktorý uchrá-
nil pred pôrodom Máriino panenstvo, 
rovnako

uchránil jej telo od porušenia pri jej 
odchode z tohto sveta.“ Všemohúci vo 
svojej moci a láske zobral Máriu po 
skončení jej pozemskej púte s telom 
i dušou do nebeskej slávy. Ak chceme 

naplno prežiť túto pravdu viery, je po-
trebné vložiť do našich sŕdc nádhernú 
modlitbu tohto sviatku. „Všemohúci a 
večný Bože, Ty si vzal nepoškvrnenú 
Pannu Máriu, matku tvojho Syna, s 
telom i dušou do nebeskej slávy, pro-
síme ťa, pomáhaj nám, aby sme vždy 
smerovali k nebu a mohli mať s ňou 
účasť na večnej blaženosti.“ A toto je 
naše poslanie. Nadchnúť sa ešte viac 
žiť pre to, čo je najcennejšie. Deň pred 
týmto sviatkom slávime spomienku 
sv. Maximiliána Kolbeho. Celý život 
viedol mnohých k úcte k Panne Márii. 
Všade tam, kde pôsobil, nabádal ve-
riacich ľudí k dvom dôležitým posla-
niam, urobiť všetko pre svoju spásu a 
zachrániť čím viacerých pre spásu ich  
duší. 

Založil Hnutie Nepoškvrnenej. Úctu 
k Božej matke šíril prostredníctvom 
časopisu Rytier Nepoškvrnenej. Za-
nedlho sa mu podarilo vyformovať 
800- člennú komunitu mužov. Bola to 
najväčšia komunita na svete. 

To, čo zdobilo život svätcov, že sa ni-
kdy neuspokojili s tým, čo už dosiahli, 
platilo aj o ňom. I on chcel pre šírenie 
Božieho kráľovstva urobiť čím viac. 
Napriek chatrnému zdraviu odchádza  
do Japonska, neskôr do Indie, aby aj 
tam zakladal podobné komunity, cez 
ktoré by sa mohla šíriť úcta k Panne  
Márii. Za týmito cestami treba vidieť  
mnoho obiet, medzi ktoré nesporne 
patrili dlhé dni namáhavého cesto-
vania, ako i učenia sa cudzej reči. Po 
úspešnom apoštoláte v týchto kraji-
nách sa vracia naspäť do Poľska. V 
r. 1941 bol zajatý a deportovaný do 
koncentračného tábora v Osvienčime. 
Keď ušiel jeden z väzňov, na výstrahu 
boli vybratí desiati muži, ktorí mali 
byť odsúdení na smrť. Jedným z nich 
bol František Gajovniček, otec 6 detí.  
Keď Kolbe videl jeho žiaľ, rozhodol sa 

vymeniť svoj život za jeho. Ako väzeň 
číslo 16 670 predstupuje namiesto 
neho. Prekvapený veliteľ to nevedel 
pochopiť, a preto sa ho spýtal: „Kto 
si?“ Odpovedal: „Som katolícky kňaz.“ 
Odsúdených, s ktorými  trpel v tmavej 
cele bez stravy a vody, povzbudzoval, 
aby neumierali v beznádeji. Svedkovia 
tvrdili, že z hladomorne sa denne ozý-
vali modlitby a mariánske piesne, kto-
ré viedol. Po dvoch týždňoch zomiera 
ako posledný, keď mu lekár vstrekol  
do žily injekciu karbolovej kyseliny. 
Tento vzácny kňaz zomrel 14. 8. 1941  
v predvečer Sviatku nanebovzatia 
Panny Márie 14. 8. 1941. Za svätého 
ho vyhlásil Ján Pavol II. v roku 1981. 
Dojímavé bolo, že na svätorečení bol 
prítomný aj otec Gajovníček, vtedy už 
ako 80 ročný. 

Väzni nemali svoje meno, boli len 
číslo. Možno niekedy sa aj nám zdá, 
akoby sme v tomto svete pre niekoho 
boli len číslo. U Boha však máme všet-
ci svoje meno. A to je dôležité. Dnes 
nikto nepozná mena tých, čo s Maxi-
miliánom narábali ako s číslom, ale 
meno tohto svätca pozná celý kres-
ťanský svet. A tak nedajme sa nikdy 
znechutiť ani pomýliť, ale predovšet-
kým sa snažme žiť dôstojnosť svojho 
mena. 

Pred časom prišiel za mnou jeden 
pán a povedal mi: „Musím sa vyspo-
vedať, lebo moja dobrá, nebohá mat-
ka mi klope stále na moje srdce. Stále 
počujem jej hlas, daj sa na poriadok, ži 
hodnotne.“ 

I nám naša spoločná matka, Nanebo-
vzatá Mária, všetkým klope na naše 
srdcia s výzvou, žite hodnotne svoje 
životy viery tak, aby ste raz mohli mať 
účasť so mnou na najcennejšej, večnej 
blaženosti. 

            
          Mons.Mgr. Michal Keblušek, farár
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Búrlivé volebné kampane nie sú záležitosťou len modernej doby

V nedeľu, 19. júla 1896, boli Streč-
ňania svedkami snahy štátnej moci 
zmariť zhromaždenie členov Kato-
líckej ľudovej strany vo Varíne.

  Parlamentným voľbám predchádza 
volebná kampaň, ktorá vždy stupňu-
je napätie v spoločnosti hlavne vzá-
jomnými tvrdými útokmi politikov. 
Politické strany starostlivo pripra-
vujú stratégiu volebnej kampane. V 
médiách a na svojich mítingoch ľudí 
presviedčajú o svojej pravde, mno-
hé im sľubujú, ale predovšetkým, v 
boji o moc navzájom tvrdo súperia, 
osočujú sa, ohovárajú, intrigujú. Po-
litici sa sami seba označujú za veľ-
kých demokratov, pravdovravných a 
úprimných filantropov, na slovo vza-
tých odborníkov, nesmierne slušných, 
vzdelaných ľudí, enviromentalistov a 
workoholikov s vysokým profesionál-
nym nasadením, zdôrazňujúc, že kvôli 
snahe o verejné blaho, nemajú čas ani 
na oddych, na zábavu či hobby, ani na 
rodinu. Hodnotia stav spoločnosti, dá-
vajú ľuďom nové nádeje, nové a podľa 
nich, najerudovanejšie stanoviská, vy-
hovárajúc sa na svojich predchodcov. 
A my, s našou nekonečnou trpezlivos-
ťou a nádejou, stále dúfame, že sa jed-
ná o úprimné  prehodnocovanie dote-
rajšej politiky a nielen o predvolebnú 
taktiku. Keď po tom všetkom vstúpi-
me do času povolebného, už sa len so 
zmiešanými pocitmi prebúdzame zo 
sna a nestačíme sa čudovať. 

  Predvolebné kampane či, ako im 
často hovoríme spôsobom minulých 
časov, kortešačky, nie sú ničím novým 
pod slnkom. Tvrdé agitačné boje na 
získavanie voličov plné sľubov, škan-
dálov, podlostí, animozít a tragiko-
mických situácií sa odohrávali aj v mi-
nulosti. Určite nikomu z nás netreba 
prestavovať humoresku Jána Kalin-

čiaka Reštavrácia, ktorá bola aj veľmi 
vydareným spôsobom sfilmovaná pod 
názvom Zemianska česť. Kalinčiak v 
nej opisuje predvolebnú kampaň nie 
síce parlamentných, ale župných vo-
lieb, ako komédiu, v ktorej niet ani 
trochu vážnosti. Aktérov humoresky, 
zemianskych voličov a zemianskych 
kandidátov, nezaujímal vážne zane-
dbaný stav krajiny, ale udržanie si 
„koryta“, hostiny, zábavy, opilstvo a 
obžerstvo. Vyskúšanými prostried-
kami na dosiahnutie tohto ich blaha 
bolo klamstvo, podvádzanie, vydiera-
nie,  podplácanie, kde ľudská čestnosť 
a dôstojnosť nemali miesto. 

  Aj voľbám do Uhorského snemu v 
časoch habsburskej monarchie pred-
chádzali kortešačky ako masové ve-
selice a opíjanie voličov. Pred rokom 
1918 mohli voliť zväčša majetní oby-
vatelia, príslušníci šľachty a vrstiev 
vzdelancov, samozrejme, výlučne 
muži ovládajúci maďarský jazyk. Pre-
ukázať sa museli dostatočným ma-
jetkom, najmä nehnuteľným. Celkovo 
išlo nanajvýš o šesť či sedem percent 
obyvateľstva. Voľby boli verejné. Kaž-
dý volič musel pred komisiou nahlas 
vysloviť svojho kandidáta. Niet divu, 
že počas volieb neraz dochádzalo k 
zastrašovaniu, ba až fyzickému ná-
siliu. Často boli na voličov povolaní 
žandári, ktorí im bránili využiť svoje 
volebné právo. Poslanecký mandát za 
slobodné kráľovské mesto Zvolen zís-
kal v Uhorskom sneme v roku 1847 
Ľudovít Štúr. Najúspešnejšími voľ-
bami pre Slovákov počas existencie 
Uhorska boli voľby v roku 1906, keď 
získali v dolnej komore uhorského 
parlamentu sedem zástupcov. Záujmy 
Slovákov hájili napríklad lekár Pavel 
Blaho, priebojný katolícky kňaz Ferdiš 
Juriga či neskôr známy českosloven-
ský politik Milan Hodža. I toto číslo 

však vyznieva v kontraste s celkovým 
počtom 400 poslancov symbolicky. 
Úspech vo voľbách dosiahli v roku 
1906 aj rumunskí a srbskí politici a 
keďže do kresiel uhorského snemu 
zasadlo nebývalé množstvo nemaďar-
ských poslancov, uhorskí predstavite-
lia pristúpili k ráznym krokom. Začalo 
sa prenasledovanie politikov obhaju-
júcich práva menšinových národov. Vo 
väzení skončili napríklad Andrej Hlin-
ka, Ferdiš Juriga či Vavro Šrobár.

  V nedeľu, 19. júla 1896, boli obyva-
telia Strečna svedkami snahy štátnej 
moci, zastúpenej v osobe vtedajšieho 
slúžneho (nižší stoličný úradník stoja-
ci na čele slúžnovského okresu) Ignáca 
Radu, zmariť zhromaždenie členov 
a sympatizantov Katolíckej ľudovej 
strany vo Varíne. Správu o tejto uda-
losti od priameho účastníka zhromaž-
denia priniesli Národnie noviny, roč. 
XXVII, číslo 161, vydané v utorok 21. 
júla 1896 v Turčianskom svätom Mar-
tine v rubrike Besednica, ktorej časť 
predkladáme čitateľom Strečnianske-
ho hlásnika. Nejeden z Vás si pri jej čí-
taní povie: „Aké aktuálne!“.  

  „Varín, 19. júla 1896. Dnes bolo tu 
shromaždenie Ľudovej strany. Prípravy 
a pokračovanie úradných orgánov pred 
a počas tohoto shromaždenia boly také 
drastické, že nemožno nevidieť v tom 
vyššie kommando; zaslúži teda zazna-
čenie všetko, čo sa pri tom dialo. Ako 
nevidieť a netušiť vyšší povel na pohľad 
človiečika, vyslaného, aby viedol dozor 
a udržoval prípadne ohrozený pokoj a 
poriadok?! Keď sa toto chlapä zjavilo 
na rečníckej tribúne, človek myslel vi-
deť pred sebou jednoho z nových zau-
jímateľov vlasti pre druhé millennium. 
Chodilo chúďa, nafukovalo, vystieralo 
sa, kritisovalo, slovom robilo sa nápad-
ným, a tak potom zvedeli sme, koho 
máme vlastne pred sebou: slúžny Náco 
Rada, poctivých žilinských mešťanov 
splašený syn. Musíte mať, reku, biedu 
o materiál pre slúžnovcov v Trenčian-
skej stolici, keď i toto chúďa mohlo sa 
doškriabať až na slúžneho? Hja, vraj, 
u nás nie sú veľmi výberčiví v tomto 
ohľade; len nech ti má prvú potrebnú 
vlastnosť: bezpodmienečnú slepú po-
slušnosť na každý povel z Trenčína. A 
Nácko má tej slepej poslušnosti až vyše 
miery, ako ste sa o tom už presvedčili 
a istotne ešte presvedčíte, lebo Nácko 
robí takú vážnu a sebapovedomú tvár, 
že musí mať ešte dáke prekvapenie v 
kešeni. A môj Cicerone nemýlil sa; dob-
re pozná svojho chlapíka! Nuž a akože 
sa stal slúžnym? Reku. Nuž viete, stálo Va

rí
ns

ke
 n

ám
es

ti
e 

v 
m

in
ul

os
ti



7. strana4/2023

ho to dosť trampôt a krčenia chrbtovej 
kosti. V škole prenasledoval ho malhe-
ur za malheurom. Nácko po každom 
ukončenom školskom roku žaloval sa 
na nespravodlivosť professorov, kto-
rí jeho talent a usilovnosť odmieňali 
sekundami. Ale Nácko vytrval a stal 
sa konečne po „odbavených štúdiách“ 
pisárom u advokáta a terajšieho able-
gáta Smialowského. Tu pracoval v potu 
tváre a pri pohrýzaní pera (vravia, že 
písaval brkovým perom, lebo písanie s 
kovovým išlo mu vraj trochu priťarba-
vo) ani Jakub za Rebeku. Lenže Nácko 
mal viac šťastia ako Jakub. Tento mu-
sel totiž ešte nových sedem rokov slúžiť 
za Rebeku. Nácko po vyslúžených sied-
mich rokoch bol poslaný na akadémiu 
priučiť sa trochu právu a zákonom a 
potom už stal sa slúžnym, strážcom zá-
kona a verejnej bezpečnosti a poriadku 
na Kysuciach a na varínskom Pováži 
až po Oravu. Tomuto človeku bola teda 
sverená kontrolla nad priebehom va-
rínskeho shromaždenia ľudovej strany. 
Ako previedol svoju úlohu, uvidíme z 
nasledovného. 

  Už večerom dňa 18. t. m., teda v deň 
pred shromaždením, žandári na roz-
kaz slúžneho došli do Strečna a popri-
bíjali, pozamykali a popečatili všetky 
prievozné člnky, aby tak znemožnili 
priechod ľudu na druhý breh Váhu a do 
Varína. Pritom nešetrili ani privátneho 
majetku jednotlivcov, lebo takým spô-
sobom shabali aj člnok strečňanského 
pána farára i strečňanského krčmára 
Mausa. Dňa 19. t. m. však, to jest v deň 
shromaždenia, došli žandári a obsadi-
li železničný most vyše Strečna a živú 
dušu nepustili cezeň. Dvaja žandári 
držali obsadený aj vŕšok oproti Strečnu 
(za Váhom oproti prievozu) a to ešte aj 
večer po ukončenom shromaždení, keď 
nám bolo dovoleno previezť sa perse z 
Varína do Strečna. Následkom týchto 
policajných poriadkov v Strečne odo-
hraly sa všelijaké výjavy: Pán Lacko 
Markovický, statkár z Bystričky, L. Kaf-
fenda z Vrútok a ešte iní, ktorí doviezli 
sa na svojich príležitosťach do Strečna, 
boli prinútení vrátiť sa, lebo prievozu 
nebolo, cez vodu vozom na strečňan-
skom brode bolo nemožno, lebo Váh 
bol rozvodnený, veľký. Došla aj istá 
čata ľudu na breh Váhu do Strečna, k 
prievozu. Skoro zvedeli, na čom sú. 

Aká pomoc? Dookola na Žilinu, to by 
došli do Varína po všetkom, hútali... tu 
zjaví sa plť na Váhu. Volajú na pltníkov, 
kričia, vysvetľujú, pltníci pochopia si-
tuáciu, hybaj k brehu a milí „ľudnári“ 
(takto volajú tu prívržencov ľudovej 
strany) radom poskákali na plť, potom 
na vidom oči žandárov plavili sa dolu 
k Varínu, kde potom vysadli a došli na 

čas. Že žandárom dostalo sa náležitého 
posmechu, to si každý ľahko predsta-
ví, kto pozná prirodzený humor nášho 
ľudu pre podobné situácie. Takto strá-
žili Varín pred príchodom „ľudnárov“ z 
Turca a z tejto strany Váhu. 

Hradskú z Ťarchovej, poťažne z Ora-
vy, strážila piketa žandárov. Tu aj došlo 
k malej šarvátke, keď vyše tisíc Ťarcho-
vanom chceli zabrániť ďalší pochod do 
Varína. Jednoho Ťarchovana vraj i ra-
nili pri tom, ale napriek tomu všetci do-
stali sa predsa do Varína. Aj proti ľudu 
z Považia a Podkysúc (Rovné, Dlhé 
pole, Keblov, Zárieč, Svederník atd.) bol 
porobený „poriadok“. Keď totiž v Žiline 
chceli si vymieňať železničné lístky do 
Varína, kassu jednoducho zavreli ľudu 
pred nosom, dvaja žandári zastali si na 
stráž a povedali, že do Varína nedávajú 
sa dnes lístky, lebo vlak je už vraj pre-
plnený. Daktorým napadla myšlienka 
vziať si lístok na Vrútky, ale páni želez-
ničiari zavoňali pečienku a nevydávali 
vôbec žiadne lístky, tak že ani cestova-
telia, chcejúci ísť do Turca, nedostali 
lístkov. Kto mohol dostať vozík, najal 
si a išiel na Budatín; ktorí nedostali, 
uzavreli silou vbiť sa do vlaku a kto-
rým nebude možno, pôjdu pešky až do 
Varína, medzitým bude sa telegrafovať 
do Varína, aby čakali s prednáškami, 
kým táto massa dorazí. Tak to trvalo 
do príchodu vlaku. Tu razom rozniesol 
sa chýr, že dostať lístky na Vrútky, a 
neskoršie že i do Varína. Nastalo kupo-
vanie po 10—50 i viac lístkov a rozdá-
vanie týchže. Daktorým priochotným 
ostalo potom niekoľko lístkov na pa-
miatku, lebo mnohí boli sa medzitým 
porozchodili alebo tiahli už pešky cez 
Budatín do Varína. Železničný most 
niže Žiliny, cez ktorý je o mnoho kratšia 
cesta do Varína, bol tiež strážený a ne-
prepúšťali nikoho cezeň. 

Vlak bavil sa potom asi za tri štvrte 
hodiny, pripínali dva vagóny. Mnohí 
obávali sa už, že nás nechajú čakať s 
vlakom asi do 4—5. hodiny a potom 
už hajdi! No táto obava bola bezzák-
ladná. Po 3/4 na 2 otvorily sa bránky 
a valom letelo všetko do vozňov, ktorý 
kde stačil, do tretej, druhej alebo prvej 
triedy, a potom už šťastne bez ďalšej 
prekážky dostali sme sa až na varínske 
námestie pred rečnícku tribúnu, kde 
už boly valné massy; ostatní boli na 
službách Božích v kostole. Nasledova-
la dosť dlhá pausa, lebo predsedníctvo 
odročovalo zahájenie, kým dôjdu aj 
signalisované zástupy. Slúžny stával 
sa netrpezlivým na tribúne. Bola mu 
konštrukcia tribúny slabá, vyslovoval 
svoju obavu, že sa môže sboriť, no do-
stalo sa mu maliciósnej rady, aby odí-
dením s tribúny zachránil svoju drahú 

osobu pred možným urazením. Spria-
telil sa teda s tribúnou, ale vyzval po-
tom prítomných, aby už zahájil dakto 
shromaždenie, lebo že však je ono na 3. 
hodinu svolané, a že je už vraj pol štvr-
tej. On v smysle zákona nie je vraj po-
vinný ďalej čakať; bude vraj čakať ešte 
za desať minút, ale potom že rozpustí 
shromaždenie. Na to, perse, dostalo sa 
mu posmešných poznámok: akože vraj 
rozpustí shromaždenie, ktoré ešte ani 
zahájené nebolo? Ľud pred tribúnou 
krátil si medzitým čas rozhovorom. 
Napadlo mi, že ženičky boly omno-
ho rozhľadenejšie ohľadom významu 
dnešného shromaždenia. Počul som, 
ako jedna pred tribúnou poučovala 
svojho súseda, že príčinou shromažde-
nia je poučiť ľud, menovite voličov, aby 
sa nedali zakúpiť ani pekným slovom, 
ani hrozbou, ani peniazmi, ani tou bes-
nicou, ale aby si volili za vyslancov len 
mužov, zaujatých za práva a za dobro 
ľudu atď. 

Tu prichodí mi ešte poznamenať, že 
do toho času všetky krčmy a pivové 
výčapy boly pozatvárané až na jeden. 
Medzitým ľud vlnil sa námestím, ko-
nečne nastal silný pohyb, „íljenovanie“ 
a na tribúnu došli náčelníci shromaž-
denia, predseda gróf Ferdinand Zichy, 
označení rečníci a iní. Kňazstvo bolo 
valne zastúpené, mladí i staručkí páni 
od Povážskej Bystrice, Rajca až po Čacu 
a Oravu. Gróf Zichy zaujal predsedníc-
ke kreslo a chcel zahájiť shromaždenie. 
Ale slúžny skočil v to. On nedopustí po-
radu, kým sa na pravom boku námestia 
neutiahne ľud tak, že tam ostane voľná 
cesta pre kommunikáciu vozov. Stalo 
sa mu po vôli. Povedalo sa ľudu, o čo 
ide, a o niekoľko okamihov bola ulička 
hotová medzi žandármi a zástupmi pre 
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vozy a gróf Zichy mohol začať svoje za-
hajujúce slovo....“  

 Udalosti varínskeho zhromaždenia 
mali aj súdnu dohru. V októbri 1898 
boli na základe žaloby slúžneho Ig-
náca Radu predstavitelia Katolíckej 
ľudovej strany politik, zeman a veľ-
kostatkár Zoltán Zmeškal a verejný 
činiteľ a právnik Štefan Rakovský ob-
žalovaní, že boli na varínskom zhro-
maždení násilní voči predstaviteľovi 
verejnej moci slúžnemu Ignácovi Ra-
dovi a urážali jeho česť. Počas pold-
ňového búrlivého procesu bolo vypo-
čutých 42 svedkov. Boli medzi nimi aj 
politik, zakladateľ, hlavný predstavi-
teľ a ideológ Katolíckej ľudovej strany 
gróf Ferdinand (Nándor) Ziči (staršie 
Zichy), katolícky kňaz, politik a bývalý 
poslanec Uhorského snemu gróf Adolf 
Pongrác, bývalý predstaviteľ Kato-
líckej ľudovej strany dr. Ján Mudroň, 
podľa vyjadrenia súdu panslovanský 
právnik, nám známy ako obhajca Slo-
vákov v politických procesoch (napr. 
obhajoval občanov Černovej po tra-
gédii v ich obci, obvinených zo vzbu-
ry a že sa „dopustili násilenstva proti 
úradným a súkromným osobám“).  Aj 
napriek tomu, že obžalovaní Zoltán 

Zmeškal a Štefan Rakovský popierali 
skutky, z ktorých boli obvinení, roz-
sudkom Trenčianskeho súdu boli od-
súdení na denné väzenie a pokutu 100 
forintov. Voči rozsudku sa prokurátor 
a obvinení odvolali.                                                   

  Katolícka ľudová strana (madˇ. Kato-
likus Néppárt) reprezentujúca záujmy 
katolíckej cirkvi v Uhorsku a katolícke 
kresťansko-sociálne učenie si spočiat-
ku novosťou programu a politickej 
činnosti získala značné sympatie aj na 
Slovensku, a to najmä v 90. rokoch 19. 
storočia, keď mala viacerých stúpen-
cov z radov slovenského katolíckeho 
kléru (A.Hlinka, F.Juriga, F.Jehlička 
a i.) a podporovalo ju aj vedenie Slo-
venskej národnej strany, podľa ktorej 
predstavovala záchranu pred násilnou 
maďarizáciou. V parlamentných voľ-
bách 1896 za ňu kandidovali aj via-
cerí slovenskí rímskokatolícki politici 
(J.Martinček, F.Veselovský) i evanjelici 
(J.Burjan,  R.Krupec). Boj slovenské-
ho ľudu o zachovanie národnej exis-
tencie sa však dostal na slepú koľaj. 
Čoskoro sa totiž ukázalo, že Katolikus 
Néppárt to nemyslí vážne s riešením 
národnostnej otázky. Od začiatku 20. 
stor. strana postupne opustila politiku 

národnostnej tolerancie a v roku 1905 
sa stala súčasťou vládnucej koalície s 
podporou veľkomaďarského kurzu 
vlády. Pretože nerobila nič na zmier-
nenie národnostného útlaku Slovákov, 
postupne ju slovenskí predstavitelia 
opustili.                                                  AM

Na snímke: Zakladateľ, predseda a ideo-
lóg Katolíckej ľudovej strany gróf 

Ferdinand (Nándor) Ziči, hlavný rečník 
na zhromaždení vo Varíne

   Nový územný plán obce
Upozornenie na prípravu nového 

územného plánu obce Strečno
Obec Strečno pripomína verejnos-

ti, občanom, fyzickým a právnickým 
osobám, spoločenským organizáciám, 
atď., že obstaráva nový územný plán 
obce Strečno. Súčasne upozorňuje, 
že už obdržala prvý návrh tohto do-
kumentu – koncept územného plánu 
obce Strečno.

Na rozdiel od súčasného platného 
územného plánu obce, nový návrh 
územného plánu obce rieši celé ka-
tastrálne územie obce s výmerou cca 
1 317 ha. 

Nový návrh územného plánu obce 
Strečno navrhuje ďalší rozvoj funkcie 
bývania (predovšetkým v rodinných 
domoch), ďalší rozvoj funkcie výroby 
(hlavne v lokalite Palienkove), rieši 
ďalší rozvoj funkcie rekreácie, ces-
tovného ruchu a športu a občianskej 
vybavenosti. Prehlbuje systém ochra-
ny prírody, ochrany a tvorby životné-
ho prostredia. Navrhuje sa tiež ďalší 
rozvoj cestnej, cyklistickej aj pešej 
dopravy a technickej infraštruktúry, 
vymedzujú sa námestia. Návrh obsa-
huje aj záväzné regulatívy (pravidlá) 
funkčného a priestorového usporia-
dania obce. Obec k roku 2033 by mala 
dosiahnuť cca 2 800 obyvateľov.

Návrh územného plánu obce Strečno 
(koncept) bude v krátkom čase podľa 
zákona č. 50/76 Zb. v platnom znení 
zverejnený na prerokovanie s verej-
nosťou ako i s dotknutými orgánmi 
štátnej správy, susediacimi obcami a 
inými právnickými osobami (SeVak, 
Plynárne, Elektrárne...). Obec stano-
ví lehotu na uplatňovanie písomných 
pripomienok k predmetnému návr-
hu, pričom v tejto lehote bude zvola-
né aj verejné zhromaždenie k návrhu 
územného plánu obce Strečno spoje-
né so zrozumiteľným výkladom spra-
covateľa k vystavenému konceptu 
návrhu územného plánu obce Streč-
no. Následne obec vyhodnotí všetky 

pripomienky a z nich akceptované 
predloží spracovateľovi na dopraco-
vanie návrhu územného plánu obce 
Strečno. O ďalších následných kro-
koch obce Strečno bude verejnosť a 
občania informovaná neskôr.

Koncept územného plánu obce bude 
zverejnený na pripomienkovanie ve-
rejnosti na dobu 60 dní a rovnako sa 
predloží aj VÚC a Okresnému úradu. 
V tejto lehote sa uskutoční aj verejné 
zhromaždenie, na ktorom sa budú 
môcť občania vyjadriť k Územnému 
plánu obce a následne sa zapracujú 
pripomienky a stanoviská. 

       
       Ing. Arch. Vladimír Barčiak
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   Projekty

Fotodokumentácia rekonštrukcie projektu
Lávka pre peších cez rieku Váh

POZVÁNKA
Tvorivá dielňa 
spod Strečna 
pod vedením 

Marty Štadániovej, 
sa zúčastnia v súťaži

STRÁŇAVSKÁSTRÁŇAVSKÁ
  

FAZUĽOVICA FAZUĽOVICA 
KEDY: 17. 09. 2023 

Príďte nás Strečňania 
povzbudiť!

...Ďakujeme...

Rekonštrukcia Lávky pre peších cez rieku Váh pokračuje v 
rýchlejšom tempe ako bolo dohodnuté podľa schváleného 
harmonogramu prác. 

S potešením môžeme konštatovať, že stavebné práce na 
lávke budú ukončené skôr ako bol dohodnutý zmluvný dá-
tum s firmou 3 Energy Sk, s.r.o.
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   Projekty
Sanácia Pomníka Francúzskych 

partizánov
Pamätník na Zvonici patrí k domi-

nantám nášho kraja a naším záujmom 
je starať sa o jeho stav a zabezpečiť, 
aby bol odkaz povstania stále živý.

Na základe vypracovanej žiadosti 
sme dostali finančný príspevok od 
Úradu vlády SR vo výške 9000 EUR. 

V projekte má spoluúčasť aj obec, 
ktorá bude realizovať v súčinnosťou s 
OPS Strečno sanáciu Pamätníka fran-
cúzskych partizánov. 

Ďakujeme úradu vlády SR za finanč-
ný príspevok na jeho obnovu, vďaka 
ktorému sme už realizovali sanáciu 
balustrády a obelisku pamätníka. Do-
tácia sa použije aj na výrobu novej 
travertínovej tabule s informáciami o 
tvorcoch pamätníka, vymenia sa žu-
lové schody a dôležitou zmenou bude 
vytesanie ďalších troch mien do zo-
znamu padlých bojovníkov na obelis-
ku pamätníka.

Budú to mená:
ELISABETH BLAHO

RENÉ ORAN
JULIUS KASSER

Farebnou škálou svetlenia pamät-
níka reagujeme na udalosti vo svete 
a spolu s obnovou sa snažíme našu 
dominantu udržiavať a tým dať na ve-
domie, že si vážime padlých hrdinov 
a na ich odkaze nám záleží. Odkaze 
bratstva, slobody a solidarity.

VÝZVA: „ Strečno očami našich obyvateľov“
Obec Strečno dá priestor na sebarealizáciu neprofesionálnym foto-

grafom našej obce. Vyhlasuje tým výzvu pre našich miestnych záujem-
cov o fotografovanie a nový kalendár 2024 sa vyskladá aj s fotografiami 
Strečna očami našich obyvateľov. Fotografie s tématikou obce posielať:

 KAM: info@strecno.sk
KEDY? Do 31.10 2023

PARAMETRE: Rozmery A4 na šírku, min. 1,2 MB 
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   Projekty

Materská škôlka
Silný dopyt po umiestnení dieťaťa 

v materskej škole je spôsobený vy-
sokým percentom zamestnanosti v 
našom okrese. Súčasná kapacita a ma-
teriálno - technické vybavenie mater-
skej školy sú nepostačujúce a nevyho-
vujú súčasnému dopytu, čo môže byť 
prekážkou pre rodičov uplatniť sa na 
trhu práce. Zvýšenie kapacity mater-
skej školy výrazne zníži počet súčas-
ných chýbajúcich kapacít.

Hlavným cieľom projektu ROZŠÍRE-
NIE KAPACITY MATERSKEJ ŠKOLY V 
OBCI STREČNO - PRÍSTAVBA, NAD-
STAVBA A STAVEBNÉ ÚPRAVY MA-
TERSKEJ ŠKOLY STREČNO je zvýšenie 
kapacity a zlepšenie predprimárne-
ho vzdelania Materskej školy v obci 
Strečno zo súčasnej kapacity MŠ 69 
detí (3 triedy * 23 detí na 117 miest 
pre deti s celodennou prevádzkou.

Realizácia projektu umožní obci 
Strečno poskytovať celodenný vý-
chovný proces v materskej škole pre 
117 detí, čím sa výrazne zlepší kvali-

Rekonštrukcia miestnej ko-
munikácie- ulica Kováčska

ta a rozsah poskytovaných verejných 
služieb pre svojich obyvateľov. 

Po neúspešnom prvom VO na zho-
toviteľa diela sme museli pristúpiť k 
druhému verejnému obstarávaniu. 
Čas hral proti nám, no nakoniec sa 
nám podarilo úspešne dokončiť druhé 
VO a obec Strečno podpísala zmluvu o 
dielo s firmou 3 Energy Sk, s.r.o. 

Lehota plnenia zákazky je určená na 
120 kalendárnych dní. Cena za dielo 
bola vysúťažená na 869 983,42 EUR 
s DPH.

Projekt bude pozostávať z hlavných 
aktivít projektu:

1. Rozšírenie kapacity existujúceho 
objektu materskej školy. 

2. Obstaranie materiálno - technické-
ho vybavenia materskej školy

3. Vybudovanie detského ihriska v 
areáli materskej školy. 

 Objekt prístavbou schodiska a nad-

stavbou doplní hmotovo existujúci 
trojpodlažný objekt s plochou stre-
chou bez podpivničenia. Svojou cel-
kovou charakteristikou zapadá do 
okolitej zástavby rodinných domov a 
bytových domov spolu s občianskou 
vybavenosťou. Jestvujúci objekt sa 
upraví asanáciou plochej strechy a vy-
búraním niektorých stien a prepoje-
ním s exitujúcimi časťami objektu MŠ.

Prosíme rodičov, občanov, učiteľský 
zbor, zamestnancov a všetky dotknu-
té osoby o trpezlivosť a zhovievavosť 
počas realizácie diela. Materská škola 
bude počas realizácie otvorená, no 
niektoré technologické procesy môžu 
vyžadovať jednodňové uzavretie škôl-
ky. Obec s dodatočným predstihom 
včas upozorní rodičov o prípadnom 
uzavretí. Budeme sa snažiť dokončiť 
realizáciu diela v čo najkratšom ter-
míne.     ED

Po dlhých rokoch sa podarilo zrekon-
štruovať poslednú zo starých ciest v 
obci, ktorú realizovala OPS Strečno. 

Ide o jednopruhovú obojsmernú ko-
munikáciu s dopravným režimom pešej 
zóny, do ktorej bude umožnený vjazd 
len cyklistom a vozidlám dopravnej ob-
sluhy tejto pešej zóny s povolenou rých-
losťou jazdy max. 20km/hod. V pešej 
zóne môžu používať chodci cestu v celej 
šírke. Státie vozidiel je zakázané, ak do-
pravnou značkou nie je určené inak.
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   Z našej základnej školy
Letné prázdniny
V dňoch 3. až 7. júla organizovala 

naša ZŠ Letnú ŠKD. Zúčastnilo sa jej 
21 detí od 1. až po 4. ročník. Každý 
deň sa začínal o 8. hodine rannou ta-
nečnou rozcvičkou a spevom.

Následne potom deti čakali zaujíma-
vé aktivity v prírode či na ihrisku. Naši 
letní družinári absolvovali návštevu 
Rozprávkového lesa v Nezbudskej 
Lúčke a kurz lukostreľby na terč pod

vedením pani Gilániovej a jej syna. 
Vo štvrtok sme si vyšľapali na Ostre-
dok v doprovode pána Mela, ktorý 
deti pútavo poučil, čo sa v lese smie a 
čo nie a ako sa nestratiť. Pekné poča-
sie nám prialo a v piatok nás potešili 
krásne výhľady z novej Krížovej cesty.

Každé poobedie sme sa venovali tvo-
reniu - maľovali sme okruhliaky, vy-
tvorili sme si prívesky a náramky, deti 
potešilo kreslenie na tričká s vlastným 
originálnym návrhom a vyfarbovali 
zamatový papier s predlohou. 

Záverečné hodiny vždy patrili aktív-
nemu pohybu na šk. dvore. Hrali sme 
bedminton, futbal, basketbal, skákali 
sme cez švihadlá, atď. Deti sa najviac 
tešili na zmrzlinu za odmenu a z ma-
ľovania na tvár. Tešili sa až tak, že sme 
zabudli na čas a nechcelo sa im domov.

V piatok deti dostali za úspešné 
absolvovanie Letnej ŠKD darčekové 
batôžky a vykročili do rozbehnutých 
prázdnin. O tom, že „letná družka“ 
bola úspešná, svedčili nielen poďako-
vania rodičov, ale aj fakt, že deti nech-
celi ísť domov a chceli ešte pokračo-
vať. Tešíme sa opäť o rok 

Katarína Bukovinská–Leščinská, ŠKD

Začiatok školského roka
Čas oddychu, letnej pohody, dovole-

niek nám už uplynul. Začíname nový 
školský rok, naši minuloroční deviata-
ci štartujú ďalšiu etapu svojho života 
na stredných školách a my im pra-
jeme, aby do nej vykročili úspešnou 
nohou. 

Dvere našej školy sme otvorili 4. sep-
tembra a špeciálne sme medzi nami 
privítali dvadsiatich prváčikov, ktorí 
pod vedením pána učiteľa Romana 
Franeka začínajú objavovať divotvor-
ný svet písmenok a číslic.

Počas leta sme v škole obnovili a vy-
maľovali 3 kmeňové triedy a vstupnú 
chodbu so schodišťom, v ktorej bola 
nalepená nová podlaha. Kúpili sme 
nové lavičky na chodby pre žiakov 
určené na oddych počas prestávok. 
V priebehu septembra osadíme novú 
tabuľu na písanie pre prváčikov (ča-
káme na dodanie) a stojany na bicykle 
a kolobežky pre žiakov.

Aktuálne je v priebehu realizácie 
dobudovanie novej školskej knižnice 
(financované najmä z 2% zaplatenej 
dane a výťažku zo školského plesu). 

V septembri časť našich žiakov bude
mať možnosť počas exkurzie spo-

znať výrobný proces a robotizáciu 
v spoločnosti Franke Slovakia, s.r.o., 
ktorá nám daruje 3D tlačiareň. Spo-
ločnosť Franke Slovakia našu školu

podporila už v minulosti investíciou 
do materiálneho zabezpečenia a vy-
bavenia školskej žiackej dielne. Spolu-
práca s miestnym výrobným priemy-
selným zázemím obce Strečno je pre

našu školu príležitosťou budovať 
v našich žiakoch praktické zručnosti 
a vedomosti, zapájať do ich výučby 
prvky STEM vzdelávania (prepojenie 
vedy, technológií, inžinierstva a mate-
matiky so vzdelávaním).

Naša škola bude v nasledujúcom 
roku zapojená do národného projektu 
Pomáhajúce profesie 3 zameraného 
na inklúziu žiakov v podobe pôsobe-
nia tímu asistentov učiteľa a školské-
ho špeciálneho pedagóga.

Všetkým žiakom, učiteľom a rodi-
čom prajeme na začiatku septembra 
pokojný, inšpiratívny a úspešný škol-
ský rok 2023/2024, prežitý v dobrej 
nálade a s pevným zdravím.

 Mgr. Matúš Čička, riaditeľ školy

   Z našej knižnice
Letné prázdniny sú už nenávratne 

preč, žiaci a študenti opäť zasadli do 
školských lavíc, aby sa po dvoch me-
siacoch leňošenia a s kopou zážitkov 
s chuťou pustili do získavania nových 
vedomostí. V novom školskom roku 
2023/24 prajem všetkým žiakom aj 
študentom veľa úspechov v škole...

V našej knižnici aj naďalej postupne 
realizujeme projekt z názvom 

„Doplnenie knižničného fondu v Obec-
nej knižnici“ na ktorý nám boli poskyt-
nuté finančné prostriedky z Fondu na 

podporu umenia v sume 1500 € a so 
spoluúčasťou obce 250 €. 

V knižnici je k dispozícii dotazník, 
„Prieskum k nákupu nových kníh do 
Obecnej knižnice v Strečne v roku 
2023“, ktorý si môžu čitatelia vyplniť 
a svojimi návrhmi na zakúpenie belet-
rie a náučnej literatúry pre detských a 
dospelých čitateľov prispieť tak 

k efektívnejšiemu využitiu dotácie 
získanej v roku 2023. Od začiatku 
tohto roka zriaďovateľ poskytol na 
nákup kníh 456.91 €, čím sa doplnil a 

skvalitnil výber literatúry pre našich 
čitateľov.

Vážení čitatelia, teším sa, že aj s Va-
šou pomocou sa podarí doplniť kniž-
ničný fond v našej knižnici a spoločne 
tak prispejeme k lepšiemu výberu li-
teratúry pre dospelých aj deti. 

          Vaša knihovníčka
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Tradície, ktoré sú naše a jedinečné.. 
Obecný úrad v spolupráci s ĽH Parta, 

Jednotou dôchodcov a Tvorivou diel-
ňou spod Strečna pripravil dňa 25. au-
gusta program pre občanov, ktorý sa v 
posledných rokoch spája s termínom 
osláv SNP. 

Na túto typicky strečniansku zábavu 
boli pozvaní všetci prítomní na spo-
mienkových oslavách a taktiež všetci, 
ktorí holdujú sladkej pochutine- lek-

Ľekvárové hody

váru.
Dvor kultúrneho domu ožil ľudskou 

riavou, vôňou lekváru, usmiatých očí, 
krojovaných i nekrojovaných ochut-
návačov, tancujúcich detí a aj len tak 
ledabolo postávajúcich prítomných, 
nasiakajúcich priateľskú atmosféru. 
Nasladlý vzduch, ochutnávka tekuté-
ho i tuhého, v nás zanechávala pocit 
príjemne prežitého popoludnia so 
sladkou chuťou v ústach. Priateľská 
letná atmosféra bolo citeľná všade.

Miestny speváci, hudobníci a ta-
nečníci predviedli svoje umenie. Pod 
pódiom sme mohli tlieskať dychovej 
hudbe Strečnianka, speváckej skupine 
Jesienka zo Strečna, FS Hajov, ĽH Par-
ta. O skvelú večernú tanečnú zábavu 
sa postarala kapela Roknes, pri ktorej 
sa tancovalo do neskorej noci.

Sme hrdí na naše tradície a tešíme sa  
na toto milé podujatie o rok zas. ED
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Členovia ZO SZTP v Strečne využili krásny piatkový sl-
nečný deň na brigádu a upravili priestory obecného par-
ku - strihaním živého oplotenia, vyplievaním kvetinového 

Strečnianski turisti aj toto leto absolvovali viacero zaují-
mavých turistických výletov. 

V máji sme po tradičnom výstupe na Javorinu išli na náš, 
už pravidelný výlet do Prahy. Tento rok sa 56. ročníku Po-
chodu Praha Prčice zúčastnilo 48 pochodníkov (celkovo 
bolo 21 760). Absolvovali sme trasy z Čerčan (48 km), Be-
nešova (42 km) a z Mladej Vožice (36 km). Atmosféra bola 
ako vždy výborná a opäť sme nadviazali nové turistické 
priateľstva. Cestou z Prahy sme sa zastavili v Pelhřimove, 
kde sme si pozreli múzeum českých guinessových rekor-
dov.

Začiatkom júna sme sa vybrali do Nízkych Tatier. Z dedi-
ny Ludrová sme cez Hučiaky vyšli po červenej značke na 
Salatín vo výške 1630 m. Po spoločnej fotografii všetkých 
20 turistov a posilnení sme pokračovali po zelenej a mod-
rej značke až sme prišli do Vyšného Sliača, kde je nádher-
ný kostol postavený v tvare Archy. Po 20 kilometrovej túre 
sme sa tešili na klasické občerstvenie v cieli, no keďže mali 
v dedine birmovku, krčma bola zatvorená.

Tento rok sme zahraničný turistický zájazd absolvovali v 
Chorvátsku. Koncom júna sme navštívili Národný park Veľ-
ká Paklenica pri Zadare. Tu je veľké množstvo turistických 
možností. Vyšli sme na Malý a Veľký Vetrnik, prešli kaňony 
Malá a Veľká Paklenica. Taktiež sme išli okolo rieky Kru-
pa, kde sme počas cesty navštívili aj kláštor Krupa a Kudin 
most, ktorý je postavený len zo skál. Jeden deň sme urobili 
výlet do Medjugoria v Bosne. Vyšli sme krížovú cestu na 
vrchol Križevac a potom sme tiež navštívili miesto zjavenia 
Panny Márie. Cestou späť sme pozreli aj nádherný vodo-
pád Slavica.

V polovici júla sme sa vybrali do Javorníkov. Autobusom 
sme sa doviezli na koniec nekonečného Štiavnika a odtiaľ 
sme vyrazili po zelenej značke na Kasárne. Po krátkej pre-
stávke sme sa napojili na červenú Javornícku magistrálu. 
Prešli sme Veľký Javorník, pozreli rozhľadňu Stratenec, a 
potom z Malého Javorníka sme po žltej značke zišli na Ráz-
toku, kde sa nachádza Kaplnka Božského Srdca Ježišovho. 
Tento drevený kostolík pred pár rokmi vyhorel no miestni 
farníci ho obnovili. Správcom farnosti v Hornej Marikovej, 
kde patrí aj tento kostol, je náš bývalý farár vdp. Milan Ko-
váč. On nám kostolík otvoril a priblížil nám pohnutú his-
tóriu tohto miesta. Keďže v Hornej Marikovej boli akurát 
hody, nachvíľu sme sa zastavili aj tam.

Zatiaľ posledným výletom bola túra na Lysú horu. Vysie-

   KST Uhlík - Letné tipy na turistiku...
lač na tomto 1324 metrov vysokom vrchole je vidieť aj z 
našich hôr. Na túto 18 km túru sme po žltom chodníku vy-
razili z Malenovic, prešli sme okolo Satinských vodopádoch 
a po zelenej a modrej značke vyšli k mohyle Ivančená. Je 
to zaujímavé miesto, kde nosia turisti z celých Čiech, ale 
aj zahraničia, svoje tabuľky pripevnené na skalách. Odtiaľ 
sme už prišli na vrchol Lysej hory, kde vraj čapujú najlepšiu 
plzeň v Čechách. Skúsili sme, dobrá bola. Po krátkej pre-
hánke sme potom pokračovali po červenej a modrej značke 
do Ostravice, kde skončilo všetkých 47 turistov v miestnej 
občerstvovni.

Do konca roka ešte chceme prejsť Červené vrchy v Zako-
panom a Choč nad Dolným Kubínom. Pripravujeme tiež 
naše tradičné podujatia v okolí Strečna – náučný chodník a 
nočný prechod zo Stráňav.  Dušan Ďurčo

políčka, hrabaním, zametaním a vývozom takto získaného 
bio odpadu do Zberného dvora obce. 

    Predseda ZO. Jozef Capek

   Práca členov ZO SZTP...
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Päťročná prax a zodpovedný prístup k práci prevádzko-
vateľa kompy Bohuša Čurjaka sa odzrkadlil v hodnotení 
zákazníkov a jeho firma sa dostala do programu Zlatá firma 
medzi spoločnosti na najvyššej úrovni.

Cena sa udeľovala na základe hodnotenia zákazníkov. 
V prvom kroku sa vykonával prieskum národného trhu, 

ktorý bol zameraný na skenovanie čo najväčšieho počtu 
spoločností na ich online recenzie.

Po zozbieraní dát sa podrobili hĺbkovej analýze a vybrali 
sa najlepšie hodnotené spoločnosti v jednotlivých regió-
noch v rámci územia danej krajiny. Spoločnosti boli klasifi-
kované podľa sídla a predmetu činnosti.

Spoločnosti, ktoré získali aspoň 85% pozitívnej spätnej 

   Ocenenie medzi nami...
Laureát ocenenia ZLATÁ FIRMA 2023

   Z aktivít Folklórnej skupiny Hajov...
Letná sezóna 2023 Folklórnej skupiny Hajov. 
Tohtoročná letná festivalová sezóna sa skončila. Takto na 

jej sklonku by sme sa s vami chceli podeliť o všetko, čo nám 
priniesla, ale aj to, čo všetko sa udialo u nás vo folklórnych 
skupinách.

Začali sme hneď zhurta. V júli sme sa zúčastnili súťažné-
ho medzinárodného festivalu Herceg Novi v Čiernej Hore 
kde sme získali krásne 2.miesto. Vystupovali sme v krás-
nom starom meste a pár dní sme mohli stráviť pri mori.. 
Na festivale sme spoznali veľa priateľov z iných súborov 
a krajín. Spoločne so súbormi z Rumunska, Čiernej Hory, 
Čiech, Poľska a našimi krajanmi z východného Slovenska 
sme sa zúčastnili nie len vystúpení, ale aj výletov a spoloč-
ných večerov. Vďaka priateľom z moravských Kunovic a FS 
Vršatec boli  plné slovenských ľudových piesní. Na tento 
festival budeme ešte dlho spomínať. Po návrate domov 
sme s Hajovom pokračovali v tréningoch. Deti z Hajovčeka 
prázdninovali a a naberajú sily do nového šk. roka. 

V auguste bolo podujatí viac. Najskôr sme strávili pár dní 
v lesníckom domčeku na Košariskách. Je to už roky naša 
letná tradícia.

Teambuildingový pobyt v hore na samote, bez elektriky, 
s vodou zo studničky a priateľmi po boku aj tento rok pri-
niesol nezabudnuteľné spoločné dni. Týmto chceme poďa-
kovať miestnemu spolku Urbariát Strečno za zapožičanie 
chatky. Náš pobyt vždy spojíme s jej upratovaním a s úpra-
vou okolia. Vyčistíme okolie,  horu, pokosíme lúku a okrem 
iného sa stihneme venovať aj hre, spevu a  rôznym reme-
selným prácam. Tento rok dievčence nepustili ihly z rúk, 
pretože si vyšívajú nové košieľky.

Ďalším podujatím, ktoré sme si pripravili, bolo varenie 
tradičného slivkového lekváru. Vďaka Nadácii Spoločne 
pre región sme si tento rok navarili svoj strečanský lekvár, 
ktorý poslúži ako darčekový predmet pre informátorov,  
hostí v programoch či pozdrav zo Strečna pre organizá-
torov festivalov a podujatí. Na naše celodenné chodenie 
okolo kotla dozerala naša Stará mama, ktorá okrem príhod 
vyslovila aj cenné rady, za ktoré jej veľmi  pekne ďakujeme. 
Aj vďaka nej bol  deň príjemný a poučný.

Posledné augustové dni sme vystupovali. 25.8. v Strečne 
na Lekvárových hodoch, kde sme sa predstavili dvoma spe-
vácko-tanečnými blokmi. 26.8. sme zavítali do obce Gbeľa-
ny. Prijali sme ich pozvanie a spestrili im program miest-
nych Obecných slávností. 

Počas leta sme, samozrejme, poctivo trénovali každý týž-
deň. Ak má mládež od 12 rokov chuť pridať sa k nám do 
FSk Hajov, nájdete nás každý utorok od 18:00 v sále KD. 
Ste vítaní. Tanečníci, muzikanti aj speváci. Treba skúsiť 
a možno o rok s nami pocestujete s folklórom do sveta. 
Kontaktujte nás na hajovstrecno@gmail.com alebo cez Ig 
FskHajov.

Ďakujeme OZ Hajov, OÚ Strečno a Nadácii Spoločne pre 
región, rodičom, priaznivcom a priateľom, že vďaka vám 
môžeme robiť to, čo nás tak baví a reprezentovať Strečno 
doma aj v zahraničí. Tešíme sa na vás v jeseni. 

    Za FSk Hajov M. Kučerová

väzby od zákazní-
kov, sa stali laureát-
mi Zlatej firmy.

K oceneniu gratu-
lujeme a prajeme 
prevádzkovateľovi 
kompy cez rieku 
Váh mnoho ďalších 
usmiatych a spokoj-
ných cestujúcich. 
     
  ED
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   Na hudobnú nôtu

V posledných mesiacoch som na zá-
klade reportáže v TV Markíza a infor-
máciách na sociálnych sieťach dostala 
viacero otázok ohľadom účinkovania 
na medzinárodnej súťaži zborového 
spevu vo Vietname. To ma doviedlo k 
úvahám o fenoméne zborového spie-
vania.

      Úspech na celosvetovej súťaži v 
Hoi an patrí špičkovému komornému 
zboru Cantica – collegium musicum 
Martin, najmä nášmu dirigentovi prof. 
Štefanovi Sedlickému, ktorý je sveto-
vou osobnosťou v oblasti zborového 
spevu. Pod jeho vedením som absol-
vovala viaceré medzinárodné súťaže, 
Thajsko – Pataya 2010 - 2 zlaté medai-
le, Švédsko – Göteborg  2019 európ-
ske olympijské zborové hry – 2 zlaté 
medaile, Nemecko Magdeburg 2022 
– 2 zlaté medaile, naposledy Vietnam 
Hoi an 2023 – 2 zlaté medaile a Grand 
Prix. Zväčša súťažíme v kategórii mie-
šaných zborov a v kategórii sakrálna 
hudba. Samozrejme, popri súťažiach 
sa teleso venuje koncertnej činnosti, 
spolupráci na vokálno – inštrumentál-
nych dielach a premiéram skladieb. V 
tomto zbore mi bolo zverené modero-
vanie koncertov, čo  vždy prináša novú 
výzvu skĺbenia dramaturgie s príleži-
tosťou koncertu a s daným miestom.  
So stresom na svetových súťažiach sa 
však nedá porovnať.

          Súťažné vystúpenia pred po-
rotou, v ktorej sedia najlepší dirigenti 
sveta, sú pre zbor a hlavne pre zbor-
majstra nesmierne náročné po psy-
chickej aj fyzickej stránke. Každý zbor 
má cca 5 min akustickej skúšky, ktorá 
musí prebiehať bez slov a  absolútne 
profesionálne. Pri samotnej súťaži je 
hľadisko zväčša prázdne, vyhradené 
najmä pre porotu, ktorá sleduje noty, 
čistotu intonácie, zložité rytmické, 
metrické a výrazové záležitosti. Po-
rotcovia ladičkami kontrolujú, či zbor 
počas spevu intonačne neskĺzol do 
inej tóniny. Na súťažiaci zbor sa po-
zerajú málokedy. Je to doslova spieva-
nie pod mikroskopom. Na tomto type 
súťaží uspejete iba s najnáročnejšími 
zborovými kompozíciami, stačí jedna 
chybička v nejakom hlase a domino 
efekt je na svete. Všetci sme však ma-
ximálne skoncentrovaní na dirigen-
ta a zväčša sa tieto „nervy“ vyplatia, 
keď po vyhlásení výsledkov doplníme 
endorfíny a zaspievame si na pria-
teľských sprievodných koncertoch 
(úsmev…). 

Zborový spev 
- vzťahy, ktoré spievajú...

      V účasnosti je veľkým trendom 
interpretácia spojená s choreografiou, 
najmä ázijskí speváci sú neskutočne 
pracovití, disciplinovaní, ich vizuál, aj 
pohybové umenie počas spevu sú do-
konalé. My, Európania, disponujeme 
šírkou a hĺbkou expresie a povedala 
by som, ľudskosťou.

       Spoločný vokálny súzvuk je pre 
mňa ako umelkyňu najvyššou formou 
hudobnej interpretácie. Tento kód 
vznikol možno v detstve... vlastne to 
celé začalo v Strečne. Od malička som 
spievala s mojou sestrou Ľubkou Ku-
čerovou (FSK Hajovček, FSK Hajov, 
ŽSS Zvonica), boli sme odjakživa duo, 
čo sa mi vždy páčilo. Neskôr som vy-
študovala sólový spev, ktorému sa pe-
dagogicky venujem stále. 

        Keď sa mi narodili dcéry, istý 
čas som vyučovala na ZŠ SNP v Streč-
ne, kde som na hodinách hudobnej 
výchovy mala prehľad o hlasových 
dispozíciách žiakov. Založila som 
detský spevácky zbor Snežienka, ne-
skôr vznikol súbor Cantica juventica. 
V týchto časoch pôsobila v Strečne 
iba Strečnianska dychovka, Zbor pre 
občianske záležitosti a speváci, ktorí 
spievali na sv.omšiach, takže táto spie-
vajúca omladina priniesla do nášho 
prostredia určitý typ sviežosti.

     S výberom dievčat zo Snežienky 
sme začali spievať na obecnom úrade 
pri príležitosti konania civilných so-
bášov, ale prvým väčším vystúpením 

bola jasličková pobožnosť v decembri 
1994, za veľmi peknej podpory vdp. 
Ľubomíra Guniša. Nasledovali mlá-
dežnícke duchovné piesne, a keďže 
v roku 1994 bol sprístupnený hrad, 
začali sme sa venovať starej hudbe. 
Dominantou však boli vianočné kon-
certy, na 2.sviatok vianočný. Vždy sme 
sa tešili na nový vianočný repertoár, 
tradičnú Tichú noc s organistom Bra-
ňom Melišom, a snažili sme sa pozý-
vať našich aj cezpoľných hostí, ktorí 
ochotne prišli skrášliť vianočný čas 
dediny. V roku 2013 to bol aj koncert 
strečnianskych rodín, v 2015 koncert, 
na ktorom odzneli koledy z 15 krajín 
sveta.

       Prvými členmi boli: Darina Hre-
usová Kernová, Zitka Melová Kováčo-
vá (dcéra Eliška spieva v DSZ Brioso), 
Mária Obertová (dcéra Klára Nogová 
FS Hajov, vystúpila aj s Flautus Vocis), 
Ivan Oberta, Marián Praták (ĽH Par-
ta, spevák v kostole sv.Žofie), Adria-
na Pratáková (ĽH Parta), Katarína 
Kubalová Adolfová, Jana Mojská, Júlia 
Bičanová Kubáňová, Daniel Taraba 
(spevák  v kostol sv.Žofie, člen ochot-
níckeho divadla v Strečne, spolupráca 
s DH Strečnianka), a Martina Kivoňo-
vá Maršalová (dcéra Sofia už vystúpila 
na Trojkráľovom benefičnom koncer-
te). Vekový priemer spevákov bol 17 
rokov, boli zanietení a veselí. Dnes 
majú tieto „deti“  svoje vlastné deti, 
ktoré sa venujú hre na nástroji alebo 
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   Na hudobnú nôtu
spevu. Najnovší generačný prenos vi-
dím v DSZ Briossino a Brioso, s ktorý-
mi pracujem pri SZUŠ Brioso. Spievajú 
v nich tri deti spievajúcich rodičov.

      Počas rokov k nim pribudli spe-
váčky Nicoletta Beerová Hordin (Vox 
supra, Osudy), Katarína Maťašová 
(Cantica – collegium musicum Mar-
tin), Barbora Vondrášková Beháňová, 
Žofia Kadašiová Obertová (DSZ Sne-
žienka) a na kratšiu dobu ďalší nad-
šenci. V zborovom speve je častým 
javom, že speváci spievajú vo viace-
rých telesách, a tak sa v našom súbore 
ocitlo viacero osobností hudobného 
života.  Z mužských hlasov bolo naj-
krajšou skúsenosťou účinkovanie 
Jána Botúra a Jána Krajča. Vďaka ich 
vokálno – inštrumentálnej dispozícii 
a bohatým skúsenostiam z martinskej 
Canticy sme mohli plne obsadiť a ca-
pellový štvorhlas, najkrajší výdobytok 
renesančného slohu. Ich spolupráca a 
priateľstvo sú neoceniteľné. Súbor sa 
v roku 2014 premenoval na Flautus 
Vocis, a v tomto obsadení zažil svoj 
zlatý vek. Všetci speváci sa skvelo 
zhostili aj časovo náročných organi-
začných príprav podujatí, sú to naozaj 
ľudia, o ktorých sa dá oprieť.

       V súčasnosti súbor pôsobí ako 
ženské teleso. Po prvýkrát sa v tejto 
podobe predstavilo na Trojkráľovom 
benefičnom koncerte 6.januára 2023 
v kostole sv.Žofie, na ktorom symbo-
licky vystúpili 3 zbory. Flautus Vocis 
doplnil ženské obsadenie, predstavil 
sa v novom šate, v novom obsadení a s 
novým štýlom dramaturgie. Ako hos-
tia vystúpili: detský zbor Briossino, 
ktorý vediem ja a ďalší detský zbor 
Brioso pod dirigentským gestom doc.
Moniky Bažíkovej. Oba zbory si v máji 
a v júni vyspievali zlaté a aj 2 medzi-
národné zlaté pásma. Dirigentka ve-
die aj známy žilinský univerzitný zbor 
Omnia, ktorý pred 2 mesiacmi vyspie-
val pre našu krajinu 1 zlatú a 1 strie-
bornú medailu na Svetovej zborovej 
olympiáde v Južnej Kórei. 

        Trojkráľový benefičný koncert 
sa uskutočnil 6.januára 2023 so sym-
bolickým obsadením 3 zborov. Mohol 
sa konať iba za podpory viac ako 60 
rodín, ktoré tento sviatočný deň ve-
novali koncertu v Strečne a nadácii 
Plamienok. Veľmi si ceníme aj spolu-
prácu Mons. Michala Keblušeka, ako 
aj  pánov kostolníkov Melovcov, ktorí 
nám zverili kostol sv.Žofie do rúk. A 
samozrejme, poslucháčov, ktorí nám 
venovali svoju priazeň a vždy nás in-
špirovali k ďalším výkonom. Sú rodi-

ny, ktoré nevynechali ani jeden z na-
šich tradičných koncertov. 

        Pri pohľade na roky, ktoré uply-
nuli, cítim za ne vďačnosť. Popri pe-
dagogickej a umeleckej práci mi bolo 
dopriate stretnúť ľudí, ktorí do nášho 
domova prinášali vysokú umeleckú 
a ľudskú úroveň. Zborové umenie 
rozhodne nepatrí medzi komerčnú 
interpretáciu, o to viac si cením ich 
dochádzanie z 2 okresov, čas a ocho-
tu. Moje poďakovanie patrí každému 
spevákovi v akejkoľvek etape pôsobe-
nia súboru, a za otvorený prístup  aj 
vdp. Milanovi Kováčovi a vdp. Ladisla-
vovi Gurovi.

        Plány na ďalšiu sezónu sú vy-
soké, s martinským zborom Cantica – 
collegium musicum ideme v septem-
bri zabojovať na medzinárodnú súťa 
v Talianskom Asissi, a v júli budúceho 

roka na svetovej zborovej olympiáde 
na Novom Zélande. S Flautus Vocis 
pripravujeme jeden srdcový projekt 
súvisiaci so Strečnom, záleží od viace-
rých okolností, či sa udeje, ale určite 
Vás o ňom budeme informovať.

         Stále pre mňa platí, že zbory 
v sebe nesú obdivuhodný potenciál z 
hľadiska umeleckého, ale aj ľudského. 
Je to komunita, ktorá má ušľachtilý 
spoločný cieľ a práve to ma na práci s 
ňou veľmi baví, a dúfam, že sa mi darí 
prenášať rovnaký pocit do spevákov, 
poslucháčov a do môjho domova.

          Prajem všetkým umeleckým 
združeniam Strečna, ako aj jeho oby-
vateľom pekné dozrievajúce leto, a 
v ňom veľa hudby – najmä tej medzi 
ľuďmi.

                              Otília Moravčíková
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S nádejou a vierou, že po úspešnej 
jari, kedy sme doma neprehrali žiad-
ne stretnutie, sme opäť rozpačito a so 
sklamaním vstúpili do nového ročníka 
MFS 2023-24. 

Hovoríme o našom Á-čku. Letná pre-
stávka bola veľmi krátka, slúžila na 
oddych a doliečenia si zranení. Vypl-
nená bola dedinskou ligou a Turnaj-
om Karola Najšla v Nezbudskej Lúč-
ke, v ktorom sme obasadili 3. miesto. 
Potom už nasledovala generálka na 
majstrovské zápasy a to bolo 1. kolo 
Slovenského pohára – SLOVNAFT CUP 
2023-24, kde nám pridelili súpera zo 
VI. ligy sk. „B“ Liptovskú Teplú. Zápas 
sme mali veľmi dobre rozohratý, veď 
po vlastnom góle súpera a premene-
nom PK Tkáčikom, sme vyhrávali ešte 
v 70´ 2:0 , no v závere hostia – posil-
není o hráčov vyšších súťaží, otočili 
výsledok na 2:4 a postúpili do 3. kola, 
v ktorom sa stretli s MŠK Žilina . 

Favorit zvíťazil tesne 2:1 a postúpil 

do ďalšieho kola. Bola to veľká príle-
žitosť zahrať si s ligistom v priamom 
súboji na domácej pôde . Naposledy sa 
to stalo pred 65. rokmi ,v roku 1958 
proti Dynamu Žilina /0:3, polčas 0:0 a 
nepremenený PK J.Lonca/. Škoda pre-
márnenej šance. 

Od tohto stretnutia sme ostali tro-
chu zaskočený, čo sa prejavilo hneď 
v prvom MFS s nováčikom z Horného 
Hričova, s ktorým sme prehrali 0:1. Aj 
keď v nastavenom čase nám HR ne-
zapískal PK, ktorý nám odobrila i KR 
SsFZ , mali sme viacero možností, ako 
otočiť výsledok. Aj v ďalších kolách 
sme pocítili slabinu tohto kádra- pre-
mieňanie gólových príležitosti. Nemá-
me momentálne strelca, ktorý by nám 
rozhodoval zápasy. Snažili sme sa aj 
posilniť v letnom období tento post, 
ale pre vysoké nároky hráčov si toto 
nemôžeme dovoliť. 

V mužstve už hráva 5 mladých hráčov 
do 20 rokov, ostatok skúsený hráči, 

Dňa 22.6.2023 sa v našej obecnej 
telocvični po 4 rokoch opäť konal tra-
dičný detský volejbalový turnaj s ná-
zvom : 

Pohár predsedu o.z. Volleyball 
Strečno 2023. 

Je to športová akcia určená pre všet-
ky deti, ktoré navštevujú volejbalový 
krúžok Centra voľného času na našej 
ZŠ SNP Strečno. Tento rok sa na tur-
naji zúčastnilo viac ako 50 detí z našej 
obce. Väčšina z nich ako hráči, niek-
torí aj ako pomocníci a ty najstarší 
naši „odchovanci“, ktorí už chodia na 
stredné a vysoké školy, prípadne už 
pracujú, tak tí sa na turnaji predstavili 
aj ako tréneri a mentori našich mla-
dých volejbalistov. Súťažilo sa v dvoch 
kategóriách, zmiešaných dievčensko 
- chlapčenských družstiev: mladší žia-
ci a starší žiaci. Obe kategórie žiakov 
vytvorili na turnaji neskutočnú atmo-
sféru. Či už ako hráči na ihrisku, ale aj 
ako diváci, keď sledovali zápasy iných 

družstiev. Toto je niečo, čo si zaslúži 
určite veľkú pochvalu, pretože najmä 
vďaka tomu mal turnaj celý čas vý-
bornú atmosféru. Minimálne rovnakú 
pochvalu si zaslúži aj prístup väčšiny 
žiakov a odchovancov pri príprave 
celého podujatia, ktorá prebiehala už 
niekoľko dní pred samotnou akciou. 

   Futbalové rozpaky

   Detský volejbalový turnaj

Aj vďaka tomu bolo možné tuto det-
skú športovú akciu zorganizovať na 
veľmi vysokej úrovni. 

Celý turnaj finančne zastrešila spo-
ločnosť TU reality s.r.o., ktorej by sme 
taktiež aj týmto spôsobom chceli nao-
zaj pekne poďakovať.   
          p. Štefko

skúsený brankár. Dobrá skladba, len 
zlepšiť koncovku a začať premieňať 
šance, ktoré sa vyskytnú v stretnutí. 
Do nového ročníka musíme riešiť i 
situácie v našom mládežníckom fut-
bale. Odchádza nám tréner dorastu 
Ľubo Belko pre pracovné povinnosti 
do zahraničia , i tréner žiakov Vojto 
Oberta, ktorý dostal dobrú ponuku, 
ktorá sa neodmieta. Stane sa kondič-
ným trénerom v MŠK Žilina. Družstvo 
dorastu preberá Jozef Melo a žiakov 
Patrik Honko a Jan Fraško. Prajeme 
im do novej súťaže veľa úspechov, čo 
mládežníci potvrdili hneď v úvodných 
kolách nového ročníka. 

V závere chcem poďakovať všetkým 
od prípraviek, žiakov, dorastu i Áčka, 
ktorí nám pomáhajú pri futbale a sa-
mozrejme i hráčom, rodičom i Vám fa-
núšikom za obetavosť a ochotu podie-
ľať sa pri organizácii našich zápasov.

                   
 Štefan Tavač -preds. FK Strečno
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fair play volleyball way volejbalové krúžky mládežníckych kategórií prebiehajú pod záštitou ZŠ SNP Strecno
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partneri volejbalovej mládeže v obci Strecno

POD HRAT
VOLEJBAL

o.z. VOLLEYBALL STRECNO 
pozýva všetkých chlapcov a dievcatá
do svojich radov, vo vekových kategóriách :

chceš mat nových kamarátov ?   chceš mat skvelé zázitky ?

prípravka : 2.-4. rocník ZŠ
mladší žiaci : 5.-7. rocník ZŠ
starší žiaci : 8.-9. rocník ZŠ
prihlásit sa môžeš na týchto kontaktoch:
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0911 394 369 , jarostefko@gmail.com
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fair play volleyball way volejbalové krúžky mládežníckych kategórií prebiehajú pod záštitou ZŠ SNP Strecno
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Dňa 19. augusta sa na futbalovom 
areáli Radinové sa uskutočnil tradič-
ný 21. ročník turnaja starších pánov, 
ktorý organizuje Klub Internacionale 
Medvedi Strečno. Turnaja sa zúčast-
nilo 6 družstiev, ktoré sa ranným žre-
bom rozdelili do dvoch trojčlenných 
skupín. V skupine sa hralo každý s 
každým a následne o celkové umiest-
nenie. 

Počas celého dňa sa odohralo na 
veľmi kvalitnom pripravenom tráv-
niku spolu 9 zápasov. Naši starí páni 
neuspeli v zápase o 3. miesto, keď po 
spornej 11-tke prehrali 0:1. Vo finále 
sa stretli susedné dediny Nezbudská 
Lúčka so Stráňavami. Považan viedol 
už 3:1, avšak Stráňavy v 2. polčase 
zdramatizovali zápas a podarilo sa im 
vyrovnať. Keď už to vypadalo na pe-
naltový rozstrel, tak v závere protiúto-
kom Martin Dorinský zariadil celkový 
triumf pre Považan Nezbudskú Lúčku.

Okrem futbalového umenia starších 
gárd, bolo pripravené pre hráčov a 
fanúšikov pestré občerstvenie. Celo-
denné dianie na ihrisku komentoval 
hlásateľ Štefan Tavač.

Pri záverečnom odovzdávaní cien si 
Medvedi Strečno spomenuli aj na svo-
jich členov. Spomienkovými plaketa-
mi pogratulovali k životnému jubileu 
Štefanovi Honkovi a Robertovi Soko-
lovskému.

Organizačne na tomto podujatí sa 
podieľalo množstvo ľudí a dobrovoľ-
níkov, ktorým patrí veľké poďakova-
nie! Samotný klub Medvedi Strečno by 
sa chcel poďakovať taktiež zúčastne-
ným družstvám, rozhodcom a spon-
zorom.

Výsledky základných skupín:
Slza Stráňavy – Mreža Žilina  3:0
Góly: Rastislav Vacek 2, Peter Lončík

Medvedi Strečno – Rozvoj Mojš  3:0
Góly: Ján Hrbek, Matej Váhovský, Pe-

ter Sokolovský 

Martin-Priekopa – Mreža Žilina  1:2
Góly: František Lukášik – František 

Kapusniak (11m), Andrej Hullin

Rozvoj Mojš – Považan Nezbudská 
Lúčka  1:1

Góly: Štefan Kotulák – Marián Mate-
jík

Slza Stráňavy – Martin-Priekopa  3:0
Góly: Lukáš Harciník, Martin Chasní-

k,vlastný

   Strečno Cup 2023

Medvedi Strečno – Považan Nezbud-
ská Lúčka1:2

Góly: Ján Hrbek – Štefan Ondráš, Erik 
Valášek

Tabuľky základných skupín:
Skupina A:
1. Považan Nezbudská Lúčka 3:2  4b
2. Medvedi Strečno                    4:2  3b
3. Rozvoj Mojš                             1:4  1b

Skupina B:
1. Slza Stráňavy                          6:0  6b
2. Mreža Žilina                            2:4  3b
3. Martin Priekopa                    1:5  0b

Zápas o 5.-6. miesto:
Martin Priekopa – Rozvoj Mojš  0:5
Góly: Ľubomír Remek 2. Štefan Kotu-

lák, Jozef Solár, Lukáš Ďuriš

Zápas o 3.-4. miesto:
Medvedi Strečno – Mreža Žilina  0:1

Góly: František Kapusniak (11m)

FINÁLE:
Slza Stráňavy – Považan Nezb. Lúčka
3:4
Góly: Peter Lončík 2, Lukáš Harciník 

– Štefan Šmída 2, Erik Valášek, Michal 
Dorinský

Najlepší brankár: Ľubomír Belko st.
(Medvedi Strečno)

Najlepší strelec: Peter Lončík 
(Slza Stráňavy)

Najlepší hráč: Marek Vodilka 
(Mreža Žilina)

Najlepší hráč po 50-tke: 
Štefan Ondráš 
(Považan Nezbudská Lúčka)

               /o.z. Medvedi Strečo/

VOLEJBAL* VOLEJBAL*VOLEJBAL
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Noviny Obecného úradu v Strečne. 
Vyšlo dňa 7. augusta  2023 v náklade 720 kusov. 

Za obsahovú časť materiálov zodpovedá 
redakčná rada v zložení:  

Erika Ďurčová, Beáta Badibangová, Anna Melišová. 
Tlač: Coreta Bytča

Reg. číslo: RP388/2008
Noviny neprešli jazykovou korektúrou.

Tím:  Dátum:  Deň:  Kolo:  Čas: Súperi: 

„D“ 02.09. SO 4. 14.00 ŠK Makov - FK Strečno
„Ž“ 03.09.  NE 4. 10.00 TJ Veľké Rovné - FK Strečno
„A“ 03.09. NE 4. 16.30 TJ Podvysoká - FK Strečno
„D“ 09.09. SO 5. 14.00 FK Strečno - OFK Teplička n/V.
„Ž“ 10.09. NE 5. 10.00 FK Strečno - OFK Teplička n/V.
„A“ 10.09. NE 5. 16.30 FK Strečno - TJ Vysoká n/Kys.
„Ž“ 15.09. PIA 13. 10.00 TJ Petrovice - FK Strečno
„D“ 16.09. SO 6. 14.00 ŠK Radoľa - FK Strečno
„Ž“ 17.09. NE 6. 10.00 OŠK Kam. Poruba - FK Strečno
„A“ 17.09 NE 6. 16.00 TJ Radôstka - FK Strečno
„D“ 23.09. SO 7. 14.00 FK Strečno - FK Rajec
„Ž“ 24.09. NE 7. 10.00 FK Strečno - 1.KŠK Žilina
„A“ 24.09. NE 7. 15.30 FK Strečno - TJ Zborov n/Bystr.
„Ž“ 27.09. STR 2. 16.30 ŠK Dolný Hričov - FK Strečno
„D“ 30.09. SO 8. 14.00 FK Strečno - TJ Svrčinovec
„Ž“ 01.10. NE 8. 10.00 FK Strečno - TJ Višňové
„A“ 01.10. NE 8. 15.30 FK Strečno - TJ Višňové
„D“ 07.10. SO 9. 14.00 TJ Varín - FK Strečno
„Ž“ 08.10. NE 9. 10.00 TJ Varín - FK Strečno
„A“ 08.10. NE 9. 15.00 TJ Varín - FK Strečno
„D“ 14.10. SO 10. 14.00 FK Strečno - TJ Skalité
„Ž“ 15.10. NE 10. 10.00 FK Strečno - OŠK Hôrky
„A“ 15.10. NE 10. 14.30 FK Strečno - TJ Skalité
„D“ 21.10. SO 11. 14.00 ŠK Belá - FK Strečno
„A“ 21.10. SO 11. 14.30 TJ Bánová „B“ - FK Strečno
„Ž“ 22.10. NE 11. 10.00 TJ Zbyňov - FK Strečno
„D“ 28.10. SO 12. 14.00 FK Strečno - FK Raková
„Ž“ 29.10. NE 12. 10.00 FK Strečno - TJ Dlhé Pole
„A“ 29.10. NE 12. 14.00 FK Strečno - FK Predmier
„A“ 04.11. SO 13. 13.30 TJ Bitarová - FK Strečno
„D“ 05.11. NE 13. 14.00 OŠK Rosina - FK Strečno

Program organizácie turnajov našich prípraviek 

v jesennej časti ročníka 2023-24:
09.09.2023  v Stráňavách

16.09.2023  v Rosine
23.09.2023  vo Višňovom

30.09.2023  v Strečne
07.10.2023  v Tepličke n/Váhom

MŠK Žilina odohrala doma v sobotu 12.8.2023 majstrov-
ské futbalové stretnutie NIKÉ Ligy proti AS Trenčín. 

Býva pravidlom, že hráčov vyprevádzajú na začiatku 
stretnutia deti z futbalovej akadémie, či z okolitých obcí. 

A práve v tomto stretnutí to boli naše deti z obce Strečno, 
naši hráči z prípraviek. Vďaka našim trénerom Jankovi Tr-
novcovi a Ľubovi Mojskému, ktorí celú akciu zorganizovali, 
mohli naše deti zažiť pravú futbalovú atmosféru priamo na 
ploche štadióna a byť v blízkosti hráčov, ktorí sú v mno-
hých prípadoch ich vzormi. Medzi nich patrí i náš rodák 
brankár MŠK Ľubomír Belko, ktorý ich osobne privítal a 
tešil sa zo stretnutia. 

Domáci vyhrali zápas 5:2 , k čomu teda prispeli i naši pri-
pravkári.           Štefan Tavač

Prípravky na štadióne MŠK Rozpis FK 2023-24


